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 عبد الرضا اكبرى كارگردان نمايش «درخونگاه»:
از فضاى نمايش نامه نويسى ايرانى 

دور شده ايم

با حضور معاون وزير ورزش و جوانان  
پلاك افتخار بر ديوار منزل 

استاد صابرى نصب شد

مسئولان در گفت و گو با قدس بيان  كردند
تكذيب صدور شناسنامه براى 

كودكان فاقد تابعيت ايرانى

شُفعه، حريم و مالكيت 
عليرضا طالبى/ حقوقــدان: در علم حقوق 
كلمات و اصطلاحات تخصصى زيادى وجود دارد 
كه دانستن مهم ترين هاى آن شايد ضرورى باشد 
و قطعاً هر كسى به چنين دانسته هايى نياز پيدا 
مى كند. از اين رو برخى از اين مفاهيم حقوقى را 

در اين ستون معرفى مى كنيم. 
* شُفعه

طبق تعريفى كه ماده 808 قانون مدنى ارائه كرده 
است، هر گاه مال غير منقول قابل تقسيمى بين 
دو نفر مشترك باشــد و يكى از دو شريك سهم 
خود را به قصد بيع به شخص سومى منتقل كند، 
شريك ديگر حق دارد قيمتى را كه مشترى داده 
به او بدهد و سهم فروخته شده را متعلق به خود 

كند. اين حق را حق شُفعه مى گويند.
با توجه به تعريف فوق، براى شفعه؛ اولاً مال بايد 

غيرمنقول باشد. مثل زمين، باغ و...
ثانياً قابل تقســيم (قابل افراز) باشد. ثالثاً مالكان 

بايد دو نفر باشند؛ نه سه نفر يا بيشتر.
چهارم اينكه انتقال به شخص ثالث به صورت بيع 

(فروش) باشد، نه هبه يا صلح و امثال آن.
پنجم اينكه شريك ديگر كافى است همان مبلغى 
را كه فروخته شــده به خريدار بدهد، نه كمتر و 

نه بيشتر.
* تصرف و مالكيت 

مطابق ماده 35 قانون مدنى، كسى كه مالى را در 
تصرف خود دارد، مالك آن مال شناخته مى شود، 

مگر اينكه خلافش ثابت شود.
براى مثال اگر كسى خودرويى را در اختيار داشته 
باشــد و ديگرى ادعاى مالكيت آن را بكند، بايد 
براى اثبات مالكيت خود دليلى مانند سند رسمى 
يا عادى (مبايعه نامه و...) يا مانند آن را ارائه كند. 
در غير اين صورت همان متصرف، مالك محسوب 

مى شود.
در ملك مشــاع، هر يك از مالكان براي تصرف و 
استفاده، نيازمند اذن و اجازه مالكان ديگر هستند. 

* حريم
طبق تعريفى كه ماده 136 قانون مدنى ارائه كرده، 
حريم مقدارى از زمينهاى اطراف ملك است كه 
براى بهره بردارى و اســتفاده بهينه از آن ملك 

ضرورت دارد و بايد رعايت شود.
مطابق مــاده 139 قانــون مذكور، اشــخاص 
نمى توانند حريم ملك ديگران را از آن خود نمايند 
يا در آن بدون اجازه مالك، دخل و تصرفى كنند 

كه با مقصود و هدف حريم منافات داشته باشد.
در چنين مواردى مالك مى تواند از دادگاه تقاضا 
كند كه جلوى تصرفات را بگيرد و به اصطلاح رفع 
تصرف كند. همچنين اگــر در نتيجه اين گونه 
تصرفات خســارتى وارد شــود، مى توان آن را از 

طريق دادگاه مطالبه كرد.
البته مســلماً تصرفاتى كه موجب ورود ضرر به 

مالك نشود، اشكالى نخواهد داشت.

خودسرانه «ايبوپروفن»
 و «آسپرين» نخوريد!

مريم  ترجمــه/ 
ســادات كاظمى: 
پژوهشگران سوئدى 
دريافتند  بتازگــى 
مصــرف طولانــى 
مــدت داروهاى ضد 
التهابى مى تواند در 
رشد عضلات اختلال 

ايجاد كند. داروهاى ضد التهابى غير اســتروئيدى ( AINS) داروهايى 
هســتند كه مى تواند به كاهش يا رفع علائم مرتبط با التهابات اندام هاى 
مختلف كمك كنند. گرچه بعضى از آن ها مانند ايبوپروفن و آسپرين بدون 
نسخه به فروش مى رسند اما به معناى بى خطر بودن چنين داروهايى نيست 

و مصرف طولانى مدت مى تواند عوارضى بر سلامتى داشته باشد.
كارولينســكا انســتيتو  پژوهشــگران  بررســى  نتايــج 

 (Karolinska Institutet ) در شهر استكهلم نشان مى دهد مصرف 
اين داروهاى پرمصرف در سراسر دنيا مى تواند در روند رشد توده عضلانى 
اختلال  ايجاد  كند و مسلماً در توانايى هاى ورزشكاران تأثير خواهد داشت. 
آن ها براى اثبات اين نظريه، شمارى از خانم ها و آقايان 18 تا 35 ساله در 
دو گروه تقسيم شــده و طى دو ماه مصرف روزانه داروهاى ضد التهاب با 
دوز نسبتاً بالا ( 1200 ميلى گرم ايبوپروفن) براى گروه اول و دوز پايين ( 
75 ميلى گرم آسپرين) براى گروه دوم تجويز شد. در اين مدت از شركت 
كنندگان خواسته شد دو تا سه بار در هفته تمرينات عضلانى تقويت ران را 
انجام دهند. پژوهشگران همچنين متغيرهاى خاصى مانند رشد و قدرت 

عضلانى و نشانگرهاى ضد التهابى عضلات را اندازه گيرى كردند.
آنها پس از مدت آزمايش متوجه شدند افزايش حجم ماهيچه ها در اندازه 
گيرى به كمك IRM در گروه مصرف كننده مقدار كم آسپرين دو برابر 
بالاتر از گروه ديگر بود و قدرت عضلانى بهترى داشتند، كه به گفته مدير 
پروژه مى تواند نه تنها براى ورزشكاران حرفه اى حتى كسانى كه به صورت 

تفريحى ورزش مى كنند، نيز مفيد و جالب توجه باشد.
گرچه ايبوپروفن به عنوان پرمصرف ترين نوع اين داروها بيشتر مورد بررسى 
قرار گرفت، اما پژوهشگران بر اين باورند كه انواع ديگر مانند ديكلوفناك، 

ناپروكسن، پيروكسيكام و... نيز چنين عوارضى دارند. 
www.bfmtv.com :منبع

حقوقى

كلينيك سلامت

فناورى بومىارتباطات و اطلاعات

ايسنا: پژوهشگران دانشــگاه تهران با مطالعه آنزيم توليدشــده بر روى توالى 
DNA لارو مگس ها به كليد تشخيص مولكولى براى تفكيك گونه هاى مختلف 
اين حشرات دســت يافتند كه به گفته آن ها داده هاى به دست آمده از اين روش 
مى تواند در پزشكى قانونى براى تعيين زمان و مكان دقيق مرگ مورد استفاده قرار 
گيرد. ثمين جعفرى، مجرى طرح با اشاره به اهميت تحقيقات مولكولى در اين 
زمينه از اجراى پروژه تحقيقاتى در خصوص توالى يابى لارو مگس ها با استفاده از 
آنزيم ها خبر داد و گفت: اين مطالعات در دانشكده بهداشت دانشگاه علوم پزشكى 
تهران اجرايى شد. به گفته مجرى طرح، با استفاده از آنزيم توليدشده بر روى توالى 

DNA اين حشرات، مى توان گونه آنها را تشخيص داد و اين امر كليد مولكولى را براى تشخيص اين جانداران در اختيار محققان قرار 
خواهد داد. جعفرى ادامه داد: داده هاى به دست آمده به ما در شناسايى گونه مگس هاى بالغ موجود در جسد و همچنين تشخيص 

زمان دقيق مرگ فرد كمك خواهد كرد كه اين كليد در پزشكى قانونى اهميت بسزايى دارد.

طراحى كليد ژنتيكى براى شناسايى اجساد
 

زندگى: آخرين آمار ارائه شده از دفتر بررسى هاى اقتصادى وزارت ارتباطات از 
عبور ضريب نفوذ موبايل از 104 درصد و توقف رشد تلفن ثابت در كشور حكايت 
دارد. بر اين اساس تقريباً از ميان سيم كارت هاى فروخته شده توسط اپراتورها، 
نزديك به نيمى از آن ها، غيرفعال است. به طورى كه از مجموع 156 ميليون و 11 
هزار و 283 شماره فروخته شده، 83 ميليون و 224 هزار و 134 خط فعال است 
و ضريب نفوذ موبايل در كشور 104/13درصد اعلام شده است كه نسبت به مدت 
مشابه سال 95، هفت درصد رشد را نشان مى دهد. تا پايان خردادماه سال 96 از 
تعداد سيم كارت هاى دائمى، اعتبارى و ديتاى فعال در كشور سهم اپراتور همراه 

اول 49 ميليون و 591 هزار و 731 سيم كارت، سهم اپراتور ايرانسل 32 ميليون و 54 هزار و 61 سيم كارت و سهم اپراتور رايتل يك 
ميليون و 659 هزار و 198 سيم كارت است. براين اساس اپراتور همراه اول ضريب نفوذ 62/05درصد، ايرانسل 40/1 درصد و رايتل 

2/08درصد را به خود اختصاص داده است.

نيمى از سيم  كارت ها در كشور غيرفعال است

 زندگى/ محمــود مصدق     
كيفيت ســفر بــا هواپيما هر 
روز بيش از پيــش از اهميت 
بيشــترى برخوردار مى شود. ديگر خيلى ها 
مثل گذشته ها تنها به دنبال تجربه پرواز و 
رسيدن به مقصد نيستند. آن ها مى خواهند 
ســفر هوايى امن اما راحت و لذت بخشى 

داشته باشند.
برهمين اساس است كه امروزه شركت هاى 
هواپيمايى كوچك و بــزرگ در دنيا براى 
حفظ و جذب مشتريان بيشــتر و رسيدن 
به ســود پايدار ســخت تلاش مى كنند تا 
با روش هايى چون فــروش بليت ارزان تر، 
پرواز سر وقت، برخورد محترمانه، پذيرايى 
مناسب و... خدمات بهترى به مسافران ارائه 
كنند تــا از اين راه رضايــت خاطر آن ها را 

جلب نمايند.
روش هايى كه البته شــواهد و قرائن زيادى 
نشــان مى دهد آنچنان كه لازم اســت مورد 
توجه شركت هاى هواپيمايى و ايرلاين هاى 
ايرانى قرار نمى گيرد و مسافران نيز چندان از 

آن ها رضايت ندارند.
* پروازهاى داخلى بسيار بى نظمند

على، جوان 25 ساله تهرانى كه روى صندلى 
ســالن ترمينال شــماره 2 فرودگاه مهرآباد 
نشسته و بليت سفر به مشــهد مقدس را در 
دســتش دارد، يكى از اين مسافران است كه 
از پرواز نكردن هواپيما ها در زمان مقرر ابراز 

نارضايتى مى كند.
اين دانشجوى دانشگاه فردوسى كه دست كم 
ماهى دو بار مسير تهران - مشهد را با هواپيما 
طى مى كند، در اين باره مى گويد: تأخيرهاى 
بيش از نيم ساعت در پروازهاى داخلى كشور 

به امرى كاملاً طبيعى تبديل شده است. مثلاً 
من اكنون بايد در فرودگاه مشهد مى بودم اما 
به علت تأخير پيش آمــده در پرواز، در اينجا 

سرگردان هستم.
وى با اشــاره به اينكه طبق قوانين در صورت 
تأخير پروازها به حدود دو ســاعت، شركت 
هواپيمايى موظف است ضمن توضيح دلايل 
آن و عذرخواهى از مسافران بابت تأخير پيش 

آمده، امكاناتى ماننــد تلفن رايگان، پذيرايى 
مناسب، غذا و محل اسكان موقت را در اختيار 
مســافران قرار دهد، مى افزايــد: اما چنين 
اقدام هايى از سوى شــركت هاى هواپيمايى 
ايران كمتر اتفاق مى افتد. يعنى بيشتر با يك 
عذرخواهى سر و ته موضوع را جمع مى كنند! 

* برخورد نامناسب مأمور كنترل
يك مرد ميانسال هم كه خود را داود معرفى 

مى كنــد از رفتار برخى مأمــوران گيت هاى 
خطوط پرواز گلايه مى كند و مى گويد: چندى 
پيش مى خواستم از فرودگاه امام خمينى به 
پاريس بروم اما مأمور گيت به هنگام كنترل 
ويزا به عكســم گير داد و با لحنى نامناسب 
گفت كه چرا عكســت قديمى است؟ اين در 
حالى اســت كه وقتى اداره گذرنامه عكسى 
را تأييد و الصاق مى كند، ديگر مأمور كنترل 

گذرنامه نبايد به اين موضــوع ايراد بگيرد و 
اعصاب مســافر را خرد كند. چون اين گونه 
رفتارها هرچند به ظاهر كوچك باشــند اما 
خاطره بدى به جاى مى گذارند و سفر را تلخ 

مى كنند.
 وى با اشــاره به اينكه معمولاً مشكلى براى 
تهيه بليت ندارد، چون با مراجعه به ســايت 
شركت هاى هوايى رزرو بليت مثل گذشته ها 

سخت نيست، مى افزايد: مشكل ديگرى كه 
شــركت هاى هواپيمايى دارند بــه پذيرايى 
از مســافران بر مى گردد. در واقع با توجه به 
نرخ بليت ها، پذيرايى اصلاً مناســب نيست. 
يعنى معمــولاً غذاهايى كه ارائــه مى كنند 

سرد هستند.
 * بليت ها گران است

محمد، دوستِ داود هم از قيمت بالاى بليت ها 
ابراز ناخرســندى مى كند و مى گويد: با طرح 
شناور شــدن قيمت ها ما همواره در شرايط 
حساس كنونى هستيم. يعنى هميشه شرايط، 
بحرانى و پروازها پر اســت در نتيجه فروش 
بليت هــا چارترى صورت مى گيــرد و بدين 
ترتيب هيچ وقت نيست كه بليت ارزان باشد. 

وى با اشــاره به اينكه مردم عــادى معمولاً 
فقط در تعطيلات و مناســبت ها فرصت پيدا 
مى كنند تا به سفر بروند، مى افزايد: بنابراين 
چاره اى ندارند جز اينكه به سختى و با قيمت 
بسيار گران تر از نرخ مصوب، بليت خريدارى 

كنند. 
وى با اشــاره به اينكه دولت با اجراى طرح 
ياد شــده نرخ بليت ها را افزايش داده است 
بدون اينكه كسى معترض شود، مى گويد: 
اين طرح فقط به نفع كسانى است كه مدام 
در حال پروازند و در روزهاى كارى اين وَر 
و آن ور مى روند اما براى مردم عادى كه در 
تعطيلات آخر هفته يا اعياد و مناسبت ها به 
ســفر مى روند و مجبورند چند برابر قيمت 
واقعىِ بليت هواپيما پــول بدهند، جز ضرر 

چيزى ندارد.
وى همچنين معتقد اســت كه نحــوه ارائه 
خدمات نيز با گذشته هيچ فرقى نكرده است و 

در مجموع رضايت بخش نيست.

مسافران از مشكلات سفرهاى هوايى داخلى مى گويند

انتظارهاى طولانى براى پروازهاى كوتاه

 دوشنبه 13 شهريور 1396
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«ماجراى نيمروز»، «رگ خواب» ، «نفس» و «آن سوى ابرها»

قرعه اسكار 
به نام كدام فيلم مى افتدبه نام كدام فيلم مى افتد
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

فرهنگ: همزمان با چهل وهشتمین سالروز درگذشت نویسنده نامدار، زنده یاد 
جلال آل  احمد، مراسم بزرگداشــت وی از ساعت 5 بعدازظهر روز یکشنبه 19 
شــهریور 1396 در فرهنگسرای شفق برگزار می شود. در این مراسم که با یادی 
از سیمین دانشور و استاد شــمس آل احمد همراه خواهد بود، نعمت احمدی، 
حسین ایمانی جاجرمی، سیمین پناهی  فرد، محمدحسین دانایی، فرزاد رستمی فر، 
مجتبی گلستانی و جمیله موسوی سخنرانی خواهند کرد و در خلال برنامه نیز 

فایل صوتی تازه یاب با صدای جلال آل احمد پخش خواهد شد.

بزرگداشت»جلال«برگزارمیشود

تســنیم: غلامرضا طریقی، شاعر با اشــاره به این که کارکرد ادبیات صرفاً بیان 
احساسات نیست، گفت: من به عنوان یک شاعر اگر این را بگویم، شاید کمی هم 
سوء تفاهم ایجاد کند، اما این واقعیت است که ادبیات ابزار بیان احساسات نیست، 
بلکه ابزار انتقال تفکر و اندیشه است. همه ما درگیر گرفتاری های شهری هستیم، 
بنابراین ما دقیقاً به یک سوپاپ اطمینان روحی نیاز داریم. به  شخصه اگر شعر نبود، 
معلوم نبود الآن چه حالتی داشتم! چون درنهایت چیزی که کمک می کند همه این 

فشارهای زندگی شهری را تحمل کنم، وجود شعر و ادبیات و کتاب است.

کارکردادبیاتفقطبیاناحساساتنیست

مهر: ضیا موحد شاعر و استاد دانشگاه با اشاره به انتشار چاپ دوم از کتاب گزیده 
اشــعارش با عنوان »آوازهای آبی« عنوان کرد: این کتاب در تجدیدچاپ عنوان 
ویراست تازه را بر خود دارد. البته می دانم که ویراست برای شعر بی معنی است 
و درواقع همین هم هست و کتاب ازحیث محتوا تغییری نداشته، اما در برخی از 
دیگر بخش های کتاب ویرایش هایی صورت پذیرفته و در مقدمه انگلیسی کتاب 
هم ویرایش هایی صورت گرفته و متن منســجم تر شده اســت. وی در ادامه از 

تصمیم خود برای انتشار گزیده شعر دیگری به صورت دوزبانه خبر داد.

»آوازهایآبی«باتغییراتوتدوینتازهبازچاپشد

مقامات سیاسی ما هم یاد بگیرند 

تمجیدرئیسجمهورفرانسهازکتابیکالجزایری

 فرهنگ: در بیان مقامات سیاسی کشور ما، به جز رهبر معظم انقلاب اسلامی که یک کتابخوان حرفه ای و یک 
ترویج دهنده پیگیر کتابخوانی هستند، کمتر مقامی را سراغ داریم که درباره کتاب حرف بزند.

رهبران سیاسی، نخبگان علمی و هنری و چهره های مؤثر در جامعه، از گروه هایی هستند که با طرح بحث درباره 
کتاب و صحبت کردن درباره تازه ترین آثاری که خوانده اند، می توانند در گسترش کتابخوانی تأثیرگذار باشند.

همین دیروز خبرگزاری کتاب ایران خبری را از امانوئل ماکرون، رئیس جمهور جوان فرانسه منتشر کرد که در گفت وگویی با 
مجله  لوپوئن درباره تعطیلات تابستانی خود صحبت کرده و از رمانی از یک نویسنده الجزایری فرانسوی زبان نام برده است.

رمانی که ماکرون درباره آن صحبت کرده است، »زبور یا مزامیر« نوشته  کمال داود است؛ کتابی که به تازگی منتشر شده و 
نشان می دهد رئیس جمهور فرانسه تازه ترین آثار ادبی را پیگیری می کند.

این رمان داستان پسر جوانی به نام زبور را روایت می کند که در روستایی دورافتاده میان بیابان و جنگل با عمه اش که غرق در 
رؤیاهایش است و پدربزرگ الکنش زندگی می کند. او به موهبت شگفت انگیزی پی می برد که می تواند ازطریق آن به واسطه 
نوشتن زندگی دیگران را امتداد بخشد. رئیس جمهوری فرانسه گفته است رابطه بین مرگ و نوشتن موضوع اصلی رمان کمال 
داود است و او این موضوع را ستایش کرده است.  از این نویسنده سال گذشته در ایران کتابی با دو ترجمه  و عنوان متفاوت 
منتشر شده بود. انتشارات ققنوس آن را با عنوان »مورسو بررسی مجدد« چاپ کرد و انتشارات نگاه با عنوان »مورسو چه کسی 
را کشت؟«. داستان این رمان درباره مورسو، شخصیت رمان »بیگانه« آلبر کامو است. این رمان جایزه گنکور برای رمان اول 
را به خود اختصاص داد.  راستی آقای روحانی رئیس جمهور کشور ما تازه چه کتابی را خوانده است؟ خوب است خبرنگاران 

ایرانی این سؤال را از شخصیت اول اجرایی کشور بپرسند.

دنیای ادبیات

معاون  فرهنگی سازمان اوقاف از به روز شدن نیت واقفان می گوید

موقوفاتی برای شهدای مدافع حرم و گسترش فرهنگ ایثار
 فرهنــگ/ زهره کهندل   ضرورت وقف در 
کشورهای پیشرفته، اهمیت خودش را بازیافته 
اســت، به طوری که معتبرترین و ثروتمندترین 
دانشــگاه جهان یعنی دانشگاه هاروارد آمریکا از 
محل موقوفات و درآمدهای خیریه اداره می شود. 
بســیاری از دانشــگاه های بــزرگ اروپایی  نیز 
توســط الگوی وقف اداره می شود، اما در کشور 
ما دلیل کم بودن میل به وقف های متناســب با 
نیاز روز در جامعه چه بوده است؟ در گفت وگو با 
حجت الاسلام والمسلمین احمد شرفخانی، معاون 
فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و امور خیریه 

کشور به بررسی ابعاد فرهنگی وقف پرداختیم.
او می گویــد: مــردم ایران فطرتاً نوع دوســت و 
علاقه مند به احسان و کار خیر هستند، به ویژه در 
دوره ای مردم چنان رغبت به وقف داشتند که از 
هم پیشی می گرفتند تا بتوانند کار خیر ماندگار 
انجام دهند، اما بعد از پیروزی انقلاب باتوجه به 
آســیبی که به بهانه اصلاحــات اراضی در دوره 
پهلوی به بدنه این عرصه وارد شد، شاهان پهلوی 
سند بخشی از زمین های موقوفه را به مردم دادند 
و آن ها را از وقفیت خارج کردند. اما بعد از پیروزی 
انقلاب اسلامی حضرت امام خمینی)ره( با فتوایی 
شــجاعانه فرمودند این موقوفات باید به وقفیت 
خودش برگردد. او ادامه می دهد: بعد از پیروزی 
انقلاب، وقف هایی که اتفاق افتاد، تعدادش محدود 
بــود، به طوری که از اول انقلاب تا ســال 1389 
متوســط وقف جدید در هرسال 198 مورد بوده 
اســت، اما از سال 90 طرح جامع ترویج و تبلیغ 
فرهنگ وقف در سازمان اوقاف طراحی شد که با 
انجام سیاست گذاری دقیق و براساس چشم انداز 
نظام، قرار اســت در عرصه وقف به کجا برسیم؟ 
راهبرد، راهکار و برنامه در این باره نوشته شد تا با 
استفاده از ظرفیت های مجموعه های دیگر، این کار 

شکل بگیرد.

 رشد 14 برابری  وقف
به باور شــرفخانی، فاصله تا نقطه مطلوب زیاد 
اســت، اما در این مدت شاهد بیشترشدن وقف 
بودیم، به طوری که ســال گذشته 2هزار و 800 

وقف جدید در یک سال اتفاق افتاد. این میزان از 
198 مورد به این تعداد رسیده بود، همچنین در 
سه ماهه اول سال حدود 680 وقف جدید اتفاق 

افتاده است.
او توضیح می دهــد: در بین وقف هایی که انجام 
شــده، وقف هــای خوبی اتفــاق افتاده اســت. 
موضوعــات و نیازهای جدید همچون وقف علم 
و فناوری مطرح شده، وقف زمین برای تأسیس 
شــرکت های دانش بنیان یا درآمد موقوفه برای 
عرصه علم و فناوری اتفاق افتاده است. در مشهد 
هم وقف مشارکتی در عرصه علم و فناوری صورت 
گرفته، به این شکل که هر فرد با خرید سهامی 
از موقوفه، نامش را به عنــوان واقف در آن وقف 
ثبت کند، مثلاً حدود 100 هزار سهم هست که 
هرکسی به تعدادی که می خواهد می تواند سهم 
بخرد. معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف 
و امور خیریه کشور می گوید: در وقف های جدید 

هم وقف های قرآنی خوبی داشتیم. متأسفانه در 
گذشــته، وقف قرآنی کم بود ولی الان وضعیت 
بهتر شــده است. وقف برای شهدای مدافع حرم 
هم بــرای اولین بار اتفاق افتــاده که این وقف ها 
برای خانواده های شهدای مدافع و تبلیغ و ترویج 

فرهنگ ایثار و شهادت انجام شده است.

شرفخانی با اشاره به رویکرد جدیدی که در عرصه 
وقف شاهد هستیم، خاطرنشان می کند: وقف هایی 
که در گذشــته انجام می شــد، خیلی قیدوبند 
داشت، یعنی شرایط سختی را می گذاشتند. اما 
نوع وقف هایی که اخیراً اتفاق می افتد به ســمتی 
رفته که در تمام قرن ها و عصرها قابل اســتفاده 
اســت، یعنی تعطیل شدنی نیســت، چون نیت 

آن ها، عنوانی کلی دارد.
او اضافه می کند: اخیراً یک خانم دکتر، مطب و 
منزل مســکونی خودش را در سعادت آباد تهران 
وقف نشر معارف قرآن و اهل بیت)ع( کرده است. 
خوبی چنین نیتی این است که در هر دوره ای با 
توجه به نیازهای آن دوره می توان از آن استفاده 

کرد.

 توسعه الگوی انجمن یاوران وقف
شــرفخانی با بیان این که کشــور مــا ظرفیت 

کم نظیــری در زمینه انفاق و احســان دارد، اما 
بسیاری از احسان ها در قالب ساختارهای خیریه 
قرار می گیرد که ماندگار نیستند، می گوید: اگر 
بخواهیم در کشــورمان کاردرمانــی برای رفع 
آسیب  ها و نیازهای جامعه در عرصه های مختلف 
انجام دهیم، باید به سمتی برویم که اموال خیریه، 
ماندگار شوند و در قرن های مختلف بتوان از آن 
استفاده کرد تا خیّر هم از ثواب آن تا روز قیامت 
بهره ببرد، چراکه اگر اموال در ساختار وقف قرار 

بگیرد، هیچ وقت از وقفیت خارج نمی شود. 
او با اشــاره به تربیت نیروهای متخصص برای 
تبلیغ وقف در جامعه خاطرنشــان می کند: در 
حوزه وقف باید دو کار اساســی آموزشی صورت 
بگیرد؛ یکی در عرصه تبلیــع و ترویج فرهنگ 
وقف و دیگری آموزش های کاربردی براســاس 

نیازهای منطقه. 
وی با بیان این که حرکت های تبلیغی و ترویجی 
باید مخاطب را جذب کند تا بتواند براساس نیاز 
روز، وقف ترویج یابد، عنوان می کند: در معاونت 
فرهنگی سازمان اوقاف، کارهای آموزشی برای 

مبلغین روحانی شروع شده است. 
اقدام جدیــد دیگر، راه انــدازی انجمن »یاوران 
وقف« اســت که به صــورت تخصصی و مردمی 
فعالیــت می کند؛ مثــلًا کســانی که در عرصه 
سلامت دغدغه دارند، به صورت گروهی انجمن 
یاوران وقف عرصه سلامت را تشکیل می دهند 
که کارشــان ترغیب و تشویق مردم در موضوع 
وقف سلامت و استفاده از ظرفیت دغدغه مندان 

در عرصه سلامت است. 
معاون فرهنگی سازمان اوقاف کشور به راه اندازی 
انجمن یاوران وقف حوزه هــای علمیه، انجمن 
یاوران وقف کتــاب و کتابخوانی، انجمن یاوران 
وقف رســانه، انجمن یاوران وقف قرآنی، انجمن 
یاوران وقف حوزه علم و فناوری و... اشاره کرده 
و یادآور می شــود: در هر شهرســتان باید یک 
انجمن شکل بگیرد، ضمن این که این انجمن ها 
باید توسعه یابند، چراکه  فرهنگ سازی به صورت 
نهادی و بنیادین شــکل نمی گیرد، مگر این که 

ساختار مردمی داشته باشد.

دیدگاه کارشناس

یک تولیدکننده اسباب بازی ایرانی:
تیراژ تولیدات ما قابل رقابت 

با محصولات چین نیست
از  نــوروزی،  محمد  فرهنگ: 
ایرانی  طراحــان اســباب بازی 
به لحاظ  مــا  گفت: محصولات 
کیفیت برتر از نمونه های وارداتی 
چینی است، اما در تیراژ تولید 
هنوز قابــل رقابت با خارجی ها 
نیســتیم و در توزیع مشــکل 

داریم.
وی که از طراحان اسباب بازی اعضای شرکت چوبین است، با حضور در 
سیزدهمین قسمت برنامه »همبازی« گفت: ما به عنوان یک تولیدکننده 
اسباب بازی، رده ســنی کودکان را موردتوجه و هدف فعالیت های خود 
قرار دادیم. یکی از محوری ترین شــعارهای ما این است که بازی، زندگی 

کودکانه است و اسباب بازی، وسایل و ابزار این زندگی کودکانه است.
وی در بخش دیگری از سخنانش درباره تأثیر اسباب بازی ها در خلاقیت 
کــودکان اظهار کرد: این موضوع که بچه ها تــا چه میزان خلاق و نوآور 
رشــد کنند، بحث جداگانه ای است، اما این که یک کودک بتواند رشدی 
را که در این سنین لازم است داشته باشد، از همه چیز مهم تر است. اگر 
کودک خلاق و نوآور داشته باشید ولی قوای حرکتی، بحث های ارتباطی و 
قابلیت های شناختی او به خوبی شکل نگرفته باشد، چنین کودکی ممکن 

است در زندگی آینده خود با مشکلات فراوانی روبه رو شود. 
البته موجی هم در بین خانواده ها راه افتاده که خواهان خلاق و نوآور شدن 
کودک خود هستند و این موضوع، به موقعیتی تبدیل شده که برخی از 
ســودجویان از آن استفاده کرده و محصولات و تولیدات خود را با چنین 

عناوینی به خانواده ها عرضه می کنند.

 کیفیت محصولات ایرانی، قابل رقابت است
نوروزی با بیان این که ساخت  بازی براساس فرم و محتوای مشخص هنوز 
در کشور شکل نگرفته است، تصریح کرد: ایده آلی که ما برای ساخت بازی 
داریم این اســت که برای بچه ها براساس دینامیک درنظر گرفته شده، 
ســناریو نوشته و آن بازی را براســاس فرم و محتوایی مشخص بسازیم. 
متأسفانه این موضوع در کشور ما به خوبی شکل نگرفته که به لحاظ نیروی 
انسانی و مباحث هزینه ای و سایر مسائلی که به عنوان پشتیبانی توانایی 
بســیار خوبی لازم دارد، این توان را داشته باشیم تا بازی را بر این اساس 

تولید کنیم.
این طراح اســباب بازی در بخــش دیگری از ســخنانش درباره رقابت 
بــا محصولات خارجی اظهار داشــت: نحوه رقابت در بــازاری که پر از 
اسباب بازی های وارداتی خارجی مختلف است، نکته بسیار مهمی  است که 
همه اسباب بازی سازهای کشور را درگیر خود کرده است، اما خوشبختانه 
کیفیت محصولات ما به صورتی اســت که می تواند با نمونه های خارجی 

چینی به خوبی رقابت کند.
وی افزود: در حال حاضر محصولات ما به لحاظ کیفیت برتر از نمونه های 
چینی اســت، البته مقداری از نمونه های اروپایی و کشورهای پیشرفته 
پایین تر است. همچنین ازنظر قیمت نیز بین محصولات چینی و اروپایی 
قــرار دارد و به همیــن دلیل مخاطب خاص خــود را دارد و می تواند با 
نمونه های خارجی رقابت کند، هرچند در شــرایط فعلی، در تیراژ تولید 

اسباب بازی هنوز قابل رقابت با محصولات خارجی نیستیم.

 زنجیره تولید نداریم
نوروزی، زنجیره ساخت و تولید اسباب بازی را در موفقیت این بازار بسیار 
مهم عنوان کرد و خاطرنشان کرد: اگر در حوزه ساخت و تولید اسباب بازی 
به زنجیره آن شــامل طراحی، تولید، واردات، توزیع و مصرف نگاه کنیم، 
متوجه می شویم که این مصرف کردن اثرات خاص خود را در سطح جامعه 
ما به همراه خواهد داشت. البته تک تک حلقه های این زنجیره نقاط ضعف 
و قوت خود را دارد، ولی اصطلاحی اســت که می گوید قدرت زنجیر به 
آخرین حلقه آن اســت و بر این اساس هم در چرخه اسباب بازی، توزیع، 

ضعیف ترین حلقه محسوب می شود.
نــوروزی در همین زمینه تصریح کرد: اگر توزیع ســامان پیدا کند، هم 
می تواند تولید را متحول کند و هم اثراتی را که مصرف کننده از محصول 
می گیرد، دگرگون می کند. ولی متأسفانه شاهد هستیم که در این حلقه 
ســودجویی هایی انجام می شــود و افراد بیش از این که مباحث رشد در 
مصرف را مدنظر داشته باشند، به دنبال سودجویی خود هستند و به همین 
دلیل، این افراد به دنبال واردات می روند تا این که بیایند و با تولیدکننده 

داخلی تعامل کنند.

آنچه می خوانید

اخیــراً یــک خانم دکتــر، مطب و 
منــزل مســکونی خــودش را در 
ســعادت آباد تهــران وقف نشــر 
معارف قرآن و اهل بیت)ع( کرده 
است. خوبی چنین نیتی این است 
کــه در هر دوره ای می توان از آن 

استفاده کرد
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هــنر

»ماجرای نیمروز«، »رگ خواب«، »نفس« و »آن سوی ابرها« 

قرعه اسکار به نام کدام فیلم می افتد 

هنر: طبق مقررات آکادمی اسکار، تمامی کشورها تا 10 مهرماه)2 اکتبر( باید نماینده خود را به آکادمی اسکار 
معرفی کنند. این در حالی است که بسیاری از کشورها نماینده خود را به این ضیافت بزرگ سینمایی معرفی 
کرده اند، اما سینمای ایران هنوز تصمیم گیری در این خصوص را آغاز نکرده است. ضمن این که باید به این مهم 
هم اشاره کنیم که امسال برخلاف یکی دو سال اخیر، نه تنها با گزینه مطرح و شاخصی روبه رو نیستیم، بلکه به دلیل نبود 

فیلم های قابل قبول در عرصه جهانی، رقابت گرمی میان چهارگزینه های مختلف مطرح نیست.
در حال حاضر گمانه زنی ها درمورد رقابت میان سه فیلم مطرح است؛ »ماجرای نیمروز« حسین مهدویان، »رگ خواب« سعید 
نعمت الله»نفس« نرگس آبیار و »آن ســوی ابرها« جدیدترین ساخته مجید مجیدی. فیلم مجیدی نخستین اکران جهانی 
خود را در بخش رقابتی شصت ویکمین جشنواره فیلم لندن تجربه خواهد کرد و احتمالاً اکران خود را شهریورماه جاری در 
سینماهای کشور آغاز کند و بدین ترتیب یکی از اصلی ترین گزینه های احتمالی به عنوان نماینده سینمای ایران در اسکار 
2018 خواهد بود، ضمن این که شاید این فیلم به عنوان محصول مشترک سینمای ایران و هند هم معرفی شود، زیرا به غیر 
از کارگردان، همه عوامل آن از کشور هند هستند.  البته ازسویی دیگر احتمال نامزدی دو فیلمی که پیش تر نامشان آمد هم 
مطرح است، اما ناگفته نماند با توجه به موضوع فیلم »ماجرای نیمروز« و پرداختن به بحث منافقین و آمریکاستیزی، مشخص 
نیست که چه سرنوشتی در اسکار خواهد داشت، ضمن این که این فیلم به همراه »رگ خواب« تاکنون هیچ اکران بین المللی 
در جشنواره های خارجی را تجربه نکردند و فقط توانستند جوایزی را در محافل سینمایی و جشنواره های داخلی از آن خود 
کنند. ازطرفی در برخی گمانه زنی ها نام فیلم هایی همچون »بدون تاریخ، بدون امضا« و »فراری« هم مطرح شده که هیچ کدام 

از این دو فیلم تاکنون روی پرده نرفتند. 

پردهنقرهای چهره-خبر

میزان: پرویز فلاحی پور بازیگر سریال »شهرزاد« گفت: خدا را شکر بهبودی بعد 
از کمی استراحت حاصل شده و در حال حاضر اوضاع جسمانی من بسیار خوب 
است. وی درباره حضور دوباره خود در فصل سوم شهرزاد افزود: فیلمبرداری فصل 
سوم شهرزاد شروع شده اما هنوز به من خبری نداده اند. به احتمال فراوان در حال 

فیلمبرداری لوکیشن هایی هستند که من در آنها بازی ندارم.
بازیگر سریال شــهرزاد در مورد ادامه روند بازیگری خود با وجود مشکل قلبی 

بوجود آمده تاکید کرد: من آمادگی کامل را برای جلوی دوربین رفتن دارم. 

هنوز برای فصل سوم شهرزاد به من خبری نداده اند

ایکنا: هنرمند پیشکســوت نقاشی تصریح کرد: نسل جوان هنری برخلاف نسل 
نخست هنر انقلاب که به شکل خودانگیخته و دغدغه مند درجهت هنر تعالی انقلاب 
فعالیت می کردند، رغبتی در زمینه پرداختن به هنر انقلابی و ارزشی ندارند و یکی 
از عرصه های مؤثر در این زمینه، دانشکده های هنری است که می توانند در قالب 
پروژه های دانشگاهی این نسل را به انجام این امور ترغیب کنند. غلامعلی طاهری 
افزود: با تأکید و تمرکز بیش از اندازه برروی جشنواره های متعدد هنری و اصرار بر 

استمرار آن ها، تنها مسکنی است بر روند روبه رشد و متعالی هنر انقلاب.

نسل جوان هنری رغبتی به هنر انقلابی ندارند

ایسنا: کارگــردان »نوار زرد« گفت: سریال پلیســی می تواند جذاب باشد و لازم 
نیست یک پیام اخلاقی داشته باشد؛ چراکه این پیام ها می توانند در لایه های کار 
دیده شوند، اما هدف من دادن پیام اخلاقی به مخاطب نیست. آذربایجانی در پاسخ 
به این پرسش که با توجه به این که مؤسسه ناجی هنر سفارش دهنده سریال »نوار 
زرد« بوده اســت، آیا ممکن است ایده های خود را به سریال تحمیل کرده باشد، 
گفت: ممکن اســت هر ســفارش دهنده ای ایده ای داشته باشد که شاید حق هم 

داشته باشد، اما این طور نبوده که ایده خود را تحمیل کند.

سفارشی سریال پلیسی نمی سازم

 هنر/ محمدعلی میرزایی  تهران قدیم چهار 
محله قدیمی داشت: محله سنگلج، عودلاجان، 
بازار و چاله میدان، درخونگاه از محله های قدیمی 
تهران اســت که در قدیم در بخش سنگلج قرار 
داشت. یکی از چهره های معروف محله درخونگاه، 
شعبان جعفری ملقب به شعبون بی مخ یا شعبون 
درخونگاه متولد همین محل بود، کســی که در 
کودتای آمریکایی انگلیسی 28 مرداد نقشی مهم 

ایفا کرد. 
»درخونگاه« یا »درخوانگاه« براســاس آنچه در 
لغت نامه دهخدا، آمده اســت، جایگاهی بود که 
خوانی و ســفره ای می گســتردند و مردم را به 
میهمانی فــرا می خواندند، اما آنچــه این روزها 
دوباره نام این محله قدیمی را بر زبان ها انداخته، 
نمایشی اســت که در این شب ها در تهران روی 
صحنه می رود. نمایش »درخونگاه« به نویسندگی 
و کارگردانــی عبدالرضا اکبــری و با بازی پندار 
اکبری، غلام بابوته، حمیدرضا مرادی و... هرشب 
ســاعت 19:30 در تماشاخانه مهر حوزه هنری 
به روی صحنه می رود. همچنین قرار است که این 
نمایش همزمان با برگزاری هجدهمین جشنواره 
نمایش های آیینی سنتی در این رویداد نمایشی 

نیز اجرا شود.
عبدالرضا اکبری نویسنده و کارگردان این نمایش 
که خود از بازیگران نامی تلویزیون و سینماست، 
در گفت وگویی با مــا، درباره حال وهوای این اثر 

نمایشی گفته است. این گفت وگو را بخوانید:

 شما بعد از چندســال دوری از صحنه 
تئاتر، نمایشــی را با درون مایه ای متفاوت 
به روی صحنه برده اید. چطور شد اثری را با 

این محوریت در حوزه هنری اجرا کردید؟
کار نگارش نمایشنامه »درخونگاه« را از چندسال 
پیش شروع کردم. این نمایشــنامه، برگرفته از 
یک قصه قدیمی است، ولی ما در نگارش دوباره، 
زمان و آدم های داســتان را تغییر دادیم و سعی 
کردیــم از ظرفیت های طنزی کــه در اثر بود، 
اســتفاده کنیم. می دانید که مردم کوچه و بازار 
در تهران زمانی بــرای خود یک فرهنگ و زبان 

خاص داشتند و مبنا و اساس زندگی آن ها بر پایه 
مروت، مردانگی و بخشــش بود. همین موضوع، 
دست مایه ای شد که ما این قصه را پرورش دهیم 
و آن را به زمان امروز بیاوریم و با حال وهوای این 
روزهای خود مقایسه کنیم. هدف از این تغییر در 
حال وهوای قصه این بود که ببینیم که آیا مردم 
در حال حاضر این خصوصیــات را هنوز دارند یا 
نه. درواقع بی رنگ شــدن این رفتارهای انسانی 
و خصوصیات، انگیزه ای برای شــکل گیری این 
نمایش شد. به همراه بچه ها 3 ماه کار تمرینی این 

نمایش را انجام دادیم. 
این نمایش در جشنواره آیینی سنتی نیز پذیرفته 
شــده است و رگه هایی از کمدی که در اثر دیده 
شــد، توجه آن ها را جلب کرد و قرار بر این شد 

که در بخش رقابتی این جشنواره نیز اجرا شود.

ما در این نمایش اکثراً از دوســتانی اســتفاده 
کرده ایم که بیشترشــان دانش آموختگان رشته 
بازیگری انــد و خوی و منــش حرفه ای گری در 

آن ها نیز دیده می شــود. نتیجه کار، نمایشــی 
بســیار باطراوت شده است که در آن سعی شده 
از جذابیــت نمایش های ایرانی اســتفاده کنیم. 
فضای نمایش، کاملاً ایرانی اســت. متأسفانه ما 
سال هاست که از فضای نمایشنامه نویسی ایرانی 
دور شده ایم و نمایشی که بتواند هویت و فرهنگ 

ما را نشان دهد، نداریم. 
فکر می کنم ما از فرهنگ خود نیز دور شــده ایم 
و  تلاش بنــده این بود که اگر بعد از مدت ها به 
صحنه برمی گردم، با یک نمایش ایرانی شــروع 
کنم. این را هم بگویم که اگر این نمایش در حوزه 
هنری اجرا شــده، به این دلیل است که متن را 
به حوزه هنری دادیم. ســالن های دیگر نیز از ما 
دعوت به عمل آوردند، ولی نهایتاً قسمت بر این 

شد که ما نمایش را در حوزه هنری اجرا کنیم.

 این روزها نمایشنامه هایی که  منتقل کننده 
فرهنگ و روحیات جامعه ایرانی باشد، بسیار 

کم شده است. دلیل آن چه می تواند باشد؟
ما خیلی کم به نمایشنامه نویسی بها می دهیم، 
درصورتی که اصل و اساس تئاتر ما باید براساس 
نمایشنامه نویسی شــکل بگیرد. شما اگر تئاتر 
یونان و رم را ببینید، مشــاهده می کنید آثاری 
از آن ها به جا مانده که همچنان در بســیاری از 
کشورها اجرا می شود. نمایشنامه نویسی ما یک 
مقدار دچار ضعف شــده اســت و باید برای آن 
بخش مســابقه ویژه ای طراحی و اجرا کرد. باید 
به نمایشنامه نویسی بها داد تا این که ما صاحب 
نمایش خودمان بشــویم. در طول ســال و در 
سالن های مختلف نمایشنامه های خارجی زیادی 
اجرا می شود، ولی اگر ما بخواهیم این متن ها را 
به عنوان نمایشنامه اصیل ایرانی و نماینده هویت 
و شناســنامه خود عرضه کنیم، از فرهنگ مان 
فاصله می گیریم. بنابراین ما باید بیشتر بر بخش 
نمایشــنامه و تئاتر ایرانی مانور دهیم و تمامی 
جوانان را ترغیب کنیم که در این زمینه فعالیت 
کنند. آثار نمایشنامه نویسی ایرانی غنی و سرشار 
از زیبایی  ها، ترنم ها و رنگ هاســت. ما همه این 
امکانات را داریم، ولی نمی دانم چرا از آن به خوبی 
اســتفاده نمی کنیم و به ســمت نمایشنامه های 

خارجی سوق پیدا کرده ایم؟

 بازخورد نمایــش را در بین مخاطبان و 
مردم چگونه دیدید؟

مردم به این دلیل کــه نمایش واقعی و زندگی 
اصیــل خود را می بیننــد، از آن رضایت دارند و 
این که آن ها شناسنامه و هویت واقعی خود را با 
دیدن این طور نمایش ها ورق می زنند، این برای 

ما کافی است.

 این روزها مشــغول چــه کار جدیدی 
هستید؟

در حــوزه تلویزیون یک ســریال  جدید به نام 
»یحیی« دارم که ان شاءالله شهریورماه از شبکه 

دو سیما به روی آنتن خواهد رفت.

گزارشخــبری

در نشست مستند نقد و بررسی 
آخرین اثر امیر نادری عنوان شد

»کوه« یکنواخت و خسته کننده است
 هنر/ تکتم بهاردوست  نشست نقد و بررسی فیلم »کوه« ساخته 
امیر نادری، با حضور طهماسب صلح جو، منتقد پیشکسوت سینما، عصر 

روز شنبه در سالن شماره پنج سینما هویزه برگزار شد.

امیر نادری فیلم سازی اش را با نویسندگی و کارگردانی »خداحافظ رفیق« 
در سال 1350 آغاز کرد و فیلم های خوبی چون »دونده« و »آب، خاک، 
آتش« را در کارنامه فیلم سازی خود دارد. نادری از کارگردانان تأثیرگذار 
ســینمای »موج نو« ایران به شــمار می رود که از ســال 1369 تصمیم 
گرفت در خارج از ایران به ادامه فعالیت فیلم ســازی و نویسندگی خود 
بپــردازد. »کوه« آخرین فیلم این کارگردان که در کوهســتان های آلپ 
ایتالیا فیلم برداری شــده اســت و در هفتادوسومین جشنواره فیلم ونیز 
در بخش خارج از مسابقه اولین نمایش جهانی اش را تجربه کرده است، 
در دهکده ای نیمه متروک در دامنه های کوهســتانی رشته کوه های آلپ 
می گذرد و درامی است درباره مردی که می کوشد نور آفتاب را به دهکده 
بازگرداند؛ دهکده ای که به دلیل تاریکی، تقریباً متروکه شده و خانواده مرد 

به سختی در آن دوام آورده اند.
در این فیلم بیشتر بار داستانی به جای دیالوگ، بر دوش تصاویر است. در 
سینمای دیالوگ محور این روزهای کشورمان، »کوه« جزو معدود آثاری 
است که در آن روایت با زبان تصویر پیش می رود؛ تصاویری ساده که به 

کمک مهارت فیلم ساز، به خوبی پرداخت شده اند.

 کوه اثری باورپذیر
در ابتدای جلســه صلح جو از نوع نگاه نادری در فیلم سازی صحبت کرد 
و گفت: در تحلیل ســینمایی من، امیر نادری تنها فیلم سازی است که 
دارای سینمای شخصی است؛ یعنی سینمایی که مستقیماً با سازنده اثر 

عجین شده و یکی است. 
این فیلم بی معنا و توخالی جلوه می کرد، اگر امیر نادری آن را نساخته بود. 
رابطه هنرمند با اثر هنری از آنجا ریشه می گیرد که چگونه یک هنرمند 
می تواند تصویری را که نمی تواند واقعی باشد، به ما واقعی بنمایاند. تعریف 
هنر یعنی باوراندن چیزی که واقعی نیست، ولی ما آن را به عنوان واقعیت 
قبول می کنیم. برخی آثار را ما در ارتباط با خالق اثر باور می کنیم، و آثار 

امیر نادری از این دست آثارند.
صلح جو ســپس به نقد فیلم از جنبه های فنی و فیلم نامه آن پرداخت و 
در این باره اظهار داشت: چند نکته خیلی مهم در فیلم وجود دارد؛ یکی 
مسئله رنگ است که به صورت دراماتیکی استفاده شده است، و یکی دیگر 
درباره پایان بندی فیلم و فیلم نامه ای اســت که شاید به نظر بعضی افراد 
کسالت بار پیش می رود. در کل من با این فیلم خیلی ارتباط درونی قوی 
برقرار نکردم. به نظر من فیلم بیشتر فضای کسل کننده ای دارد و بیش از 

حد موضوع خود را کش می دهد. 
هیجان و تنشی که باید تماشاگر را لحظه به لحظه درگیر داستان کند، در 
این فیلم احســاس نمی شود. فیلم دچار نوعی رکود می شود و نمی تواند 
مرحله به مرحله تماشــاگر را بیشتر درگیر ماجرا کند. هرجا که ارتباط 
تماشاگر با فیلم قطع می شود، به معنی این است که فیلم دچار یکنواختی 
شده اســت. بنابراین این فیلم به نظر من جزو فیلم های شاخص نادری 

محسوب نمی شود. 
درباره فیلم نامه و مســیری که تا پایان بندی طی می شود هم، این فیلم 
درواقع سه مرحله را طی می کند. در مرحله اول مقدمه چینی درباره فضای 

زندگی شخصیت های فیلم انجام می شود. 
مرحله دوم، جایی اســت که شخصیت اصلی داستان به دلیل مشکلات 
پیش آمــده، تلاش هایی برای تغییر زندگــی می کند که به خاطر فضای 
اجتماعی موجود، در این زمینه ناتوان می ماند و مرحله سوم جایی است 
که تصمیم می گیرد به جنگ کوه برود. فیلم از یک فضای واقع گرایانه، به 
مرحله ای از منطق ذهنی می رسد. تمام ما می دانیم که با پتک نمی توان 
یک کوه را از بین برد، ولی امید و اراده انسان می تواند کوه را جابه جا کند. 
فیلم در مرحله منطق ذهنی به این سمت می رود. این فیلم می خواهد به 

ما امید بدهد، هرچند به نظر من در انتقال این مفهوم زیاد موفق نیست.

با عبدالرضا اکبری، نویسنده و کارگردان نمایش »درخونگاه«

از فضای نمایشنامه نویسی ایرانی دور شده ایم

آنچهمیخوانید

ما در ایـــن نمایـــــش اکثـــراً از 
دوستانی اســتفاده کرده ایم که 
دانش آموختــگان  بیشترشــان 
رشته بازیگری اند و خوی و منش 
حرفه ای گــری در آن ها نیز دیده 
می شــود و نتیجــه کار، نمایشــی 

بسیار باطراوت شده است
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خط عبرت

رئيس پليس خراسان رضوى تشريح كرد

پاتك كارآگاهان به مخفيگاه سارقان خشن
خط قرمز- مهدى كاهانى مقدم: يك باند بزرگ سرقت به عنف خودرو و 
موتورسيكلت در شهر مشهد با تلاش شبانه روزى كارآگاهان پليس آگاهى 
خراسان رضوى متلاشى شد. فرمانده انتظامى خراسان رضوى با اعلام اين خبر 
به خبرنگار ما گفت: با دريافت گزارش مردمى مبنى بر تردد مشكوك چند مرد 
جوان در پاتوقى در محدوده بلوار توس شهر مشهد، اكيپى از كارآگاهان براى 
بررسى موضوع وارد عمل شده و اين محل را به طور شبانه روزى به صورت 
روز  شبانه  از چند  پس  كارآگاهان  افزود:  وى  گرفتند.  نظر  زير  نامحسوس 
كنترل و مراقبت هاى نامحسوس، از جابجايى خودروهاى مسروقه در اين محل 
اطمينان يافته و پس از هماهنگى هاى قضايى و طرح ريزى عملياتى ضربتى، در 
فرصتى مناسب وارد پاتوق خلافكاران شدند كه در نتيجه اين عمليات غافلگيرانه 
علاوه بر دستگيرى سه نفر از سارقان، يك خودروى پرايد و يك موتورسيكلت 

آپاچى مسروقه كشف شد. 
سردار قادر كريمى خاطرنشان كرد: هر سه نفر متهم دستگير شده كه داراى 
سوابق متعدد كيفرى هستند، در بازجويى هاى پليسى كارآگاهان اداره مبارزه 
با سرقت اعتراف كردند كه با همدستى چهار نفر ديگر اقدام به سرقت و اوراق 
كردن خودروها مى كرده اند. وى گفت: در ادامه اين عمليات كارآگاهان دايره 
مبارزه با سرقت خودرو پليس آگاهى استان پس از 48 ساعت كار شبانه روزى، 
محل اختفاى ديگر اعضاى اين باند را در محدوده بلوار ابوطالب مشهد شناسايى 
كرده و با هماهنگى قضايى به طور ضربتى مورد بازرسى قرار دادند. در نتيجه سه 
نفر ديگر از اعضاى باند در اين مخفيگاه به دام افتادند و نفر چهارم كه با مشاهده 
مأموران با يك خودروى «ال 90» مسروقه متوارى شده بود پس از طى مسافتى 

كوتاه تعقيب و گريز و واژگونى اين خودرو دستگير شد. 
فرمانده انتظامى خراسان رضوى تشريح كرد: در اين عمليات همچنين يك 
خودروى پژو پارس، يك دستگاه «ام وى ام» و سه دستگاه موتورسيكلت مسروقه 
به همراه سه دستگاه گوشى موبايل، 50 ميليون ريال وجه نقد، مقاديرى طلا و 
جواهر، يك دست لباس و كفش نظامى و تعدادى مدارك و اسناد خودروهاى 
ربوده شده از مخفيگاه دوم متهمان به دست آمد. سردار كريمى گفت: در 
بازجويى هاى پليسى و علمى از متهمان مشخص شد كه دو نفر از اعضاى اين 
باند با پوشيدن لباس نظامى به وسيله يك موتورسيكلت آپاچى، سوژه هاى مورد 
نظرشان را متوقف و با همدستى ديگر اعضاى باند اقدام به اخاذى و سرقت به 
عنف خودروى آنها مى كردند. فرمانده انتظامى خراسان رضوى خاطرنشان كرد: 
اعضاى اين باند در چندين مرحله بازجويى هاى علمى كارآگاهان تاكنون به 20 
فقره سرقت به عنف خودرو و موتورسيكلت و چندين مورد اخاذى از شهروندان 
تحت عنوان مأمور اعتراف كرده اند كه با دستور مقام قضايى، تحقيقات بيشتر از 

آنان براى كشف ديگر جرايم احتمالى اين باند در حال انجام است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

مزاحمت هاى سايبرى 
خواستگار كينه جو

خط قرمز: يك خواســتگار كينه جو كه تهديد به انتشار 
تصاوير خصوصى دختر مورد علاقه اش در فضاى سايبرى 

كرده بود، توسط پليس فتا قوچان دستگير شد.
فرمانــده انتظامى قوچان گفت: چنــد روز پيش خانمى 
مضطرب و نگران با در دســت داشتن مرجوعه قضايى به 
پليس فتا شهرســتان مراجعه كرد و خواستار رسيدگى به 
شــكايت خود شــد. وى افزود: در بررسى اظهارات شاكى 
پرونده مشخص شد مدتى است در شبكه اجتماعى تلگرام، 
مرد جوانى با سوءاســتفاده از اطلاعات شخصى او اقدام به 
توهين و ايجاد مزاحمت در شبكه هاى اجتماعى كرده و با 
تهديد به انتشار تصاوير خصوصى اش، درخواست برقرارى 
رابطه نامشروع كرده است. سرهنگ قدمگاهى تصريح كرد: 
كارشناسان پليس فتا پس از بررسى اظهارات شاكى و انجام 
يكسرى تحقيقات فنى، متهم را شناسايى و با هماهنگى 
قضايى به پليس فتا احضار كردند. وى ادامه داد: اين متهم 
21 ساله كه همكار شاكى در يك شركت غير مجاز مى باشد، 
پس از رويارويى با شواهد فنى پليس، بزه خود را پذيرفت 
و در خصوص مزاحمت ايجاد شده با ابراز ندامت گفت كه 
قصد ازدواج واقعى با شــاكى را داشته اما به خاطر نداشتن 
شــرايط لازم و اختلافات خانوادگى، موفق به ازدواج با وى 
نشده است و براى انتقام گرفتن از او با استفاده از اطلاعات 
شخصى كه در اختيار داشــته، اقدام به ايجاد مزاحمت و 
تهديد كرده اســت. فرمانده انتظامى قوچان با بيان اينكه 
اين متهم به دستگاه قضايى معرفى شد تا با حكم صادره به 
سزاى عملش برسد، تاكيد كرد: فضاى سايبرى، مكانى براى 
عقده گشــايى و كينه جويى نيست و هيچ ردپايى در اين 

فضا، از چشمان تيزبين پليس فتا دور نخواهد ماند.

بخشدار جوكار به حبس محكوم شد
خط قرمز: بخشــدار جوكار با حكم دادگاه كيفرى استان 
همدان به حبس محكوم شــد. ارديبهشت امسال بود كه 
اقــدام يك مأمور پليس راهور در همدان به متوقف كردن 
خودروى حامل فرماندار ملاير به دليل ســرعت بالا، باعث 
توهين و ضرب وشــتم اين مأمور توســط فرماندار ملاير، 
بخشــدار جوكار و راننده آن ها شــد. ماجرا از اين قرار بود 
كه خودروى حامل فرهاد جهانيان بخشدار جوكار در مسير 
همدان به ملاير حدفاصل ازندريان به سمت جوكار به علت 
سرعت غيرمجاز توسط مأمور راهنمايى و رانندگى متوقف 
شد. مأمور پليس از راننده مدارك ماشين را طلب مى كند 
اما راننده مى گويد اين ماشين فرماندار ملاير است، مأمور به 
تخلف ماشين اشاره مى كند كه با سرعت غيرمجاز حركت 
كرده، در اين حال فرهاد جهانيان بخشدار جوكار از خودرو 
پياده شده و ادبيات ناشايستى به كار مى برد بخشدار جوكار 
پشت فرمان رفته با فشار دادن پدال گاز با سرعت به مأمور 

مى كوبد سپس خودرو بى توجه به مأمور متوارى مى شود.
با شكايت نيروى انتظامى، پرونده قضايى در دادگاه كيفرى 
اســتان همدان تشكيل شــد و در نهايت شعبه 101 اين 
دادگاه، فرهاد جهانيان بخشــدار جوكار را به اتهام تمرد به 
يك سال حبس و به اتهام توهين به 6 ماه حبس محكوم 

كرد كه رأى قابل اجرا خواهد بود.

خط قرمز: يك  ماه پس از دستگيرى جوانى افغان كه دخترى 
16 ساله را در جوى آب خيابانى خلوت مورد آزار و اذيت قرار 
داده بود، تازه ترين يافته هاى پليس حاكى از آن اســت كه او 
دســت كم 2دختر ديگر را نيز قربانى نقشه شوم خود كرده 
است.  تحقيقات افسران پليس در اين باره از روز 15مرداد ماه 
امسال همزمان با شكايت دخترى 16ساله آغاز شد. اين دختر 
نوجوان آن شــب با چشمان گريان و لباس هاى پاره به خانه 
رفته و حادثه هولناكى را براى والدينش بازگو كرده بود. آنطور 
كه او مى گفت پس از آنكه از ايســتگاه  متروى شهيد باقرى 
بيــرون آمده بود جوانى افغــان او را تعقيب كرده و در جوى 
آب خيابانــى خلوت او را مورد آزار و اذيت قرار داده بود. او در 
توضيح آنچه اتفاق اتفاده بود به مأموران پليس گفت: با مترو از 
خانه يكى از اقوامم برگشته بودم. همين كه از ايستگاه متروى 
شهيد باقرى بيرون آمدم، كمى آن طرف تر ناگهان جوانى كه 

افغان بود از پشت به من نزديك شد. آن موقع همه جا خلوت 
و تاريك بود. او با دستش جلوى دهانم را گرفت و من را داخل 
جــوى آب كه آبى داخلش نبود انداخت. او لباس هايم را پاره 

كرد و من را مورد آزار و اذيت قرار داد.
* متجاوز در دام قانون

 با ثبت اين شــكايت تحقيقات براى يافتن جوان متجاوز آغاز شد. 
از ســوى ديگر پدر دختر نوجوان نيز براى شناسايى متهم دست 
به كار شــد. او يك روز وقتى در حوالى محل وقوع حادثه بود جوان 
موتورسوارى را ديد كه مزاحم دختر جوانى شده است. پدر شاكى 
جوان موتورسوار را تعقيب كرد و متوجه شد كه او كارگرى ساختمانى 
است و ممكن است همان جوانى باشد كه دخترش را آزار داده است. 
به اين ترتيب او از مأموران كمك خواست و جوان مظنون دستگير 
شد. وقتى دختر نوجوان در برابر متهم قرار گرفت درحالى كه دست 

و پايش مى لرزيد گفت او همان جوان متجاوز است.

* شناسايى قربانيان 
 متهم كه ديگر دســتش رو شده بود در همان بازجويى هاى 
اوليه به آزار و اذيت دختر نوجوان اعتراف كرد. در اين شرايط 
پرونده براى انجام تحقيقات مقدماتى روى ميز قاضى مجيد 
متين راسخ، رئيس شعبه 11دادگاه كيفرى يك استان تهران 
قرار گرفت. متهم در نخســتين جلســه تحقيقات جزئيات 
بيشترى از نقشه سياهش را بازگو كرد و اتهام تجاوز به عنف را 
پذيرفت. با وجود اين ممكن بود كه او زنان و دختران ديگرى 
را نيز با اين شيوه به دام انداخته باشد. از اين رو تحقيقات در 

اين باره ادامه يافت.
چند روز از انتشــار خبر اين حادثه هولنــاك در روزنامه ها 
مى گذشــت كه 2دختر ديگر نيز به دادگاه كيفرى رفتند و 
اعلام كردند در حادثه اى مشابه مورد آزار و اذيت قرار گرفته اند. 
يكى از آن ها گفت: حوالى ايستگاه متروى شهيد باقرى بودم 
كه متهم از پشت سر به من نزديك شد و مرا داخل جوى آب 
انداخت و تهديدم كرد كه ســر و صدا نكنم. او پارچه اى دور 
گلويم پيچيد و مى خواست خفه ام كند و بعد من را مورد آزار 
و اذيت قرار داد. او هنگام رفتن گفت بايد در جوى آب بمانم 
و وقتى سوت زد مى توانم از جوى بيرون بيايم. من تاكنون از 
ترس آبرويم اين حادثه را براى هيچ كس بازگو نكرده بودم اما 
وقتى خبر دســتگيرى جوان متجاوز را در روزنامه ها خواندم 

تصميم گرفتم از او شكايت كنم.
دومين شاكى نيز در اظهاراتى مشابه آنچه اتفاق افتاده بود را 
بازگو كرد. حرف هاى 2دختر جوان در شرايطى بود كه ديروز 
گزارش پزشكى قانونى درخصوص نخستين شاكى به دادگاه 
رسيد. اين گزارش تجاوز به دختر 16ساله را تأييد مى كرد. در 
همين حال روز گذشــته 2 شاكى تازه پرونده نيز به پزشكى 
قانونى معرفى شدند.براساس اين گزارش متهم در بازداشت 
به ســر مى برد و تحقيقات براى روشن شدن ابعاد ديگرى از 

نقشه هاى سياه وى ادامه دارد.

نقشه شيطان صفت خارجى براى3 دختر تهرانى

و پايش مى لرزيد گفت او همان جوان متجاوز است.شهيد باقرى بيرون آمدم، كمى آن طرف تر ناگهان جوانى كه 

تهران پس  پليس  خط قرمز: كارآگاهان 
از مرگ دخترجوان فرارى، سرگرم تحقيق 
درباره پرونده ناپديد شــدن كوله پشــتى 
حاوى 50 ميليون تومان پول نقدى هستند 
كه پس از مرگ وى به طرز مرموزى ناپديد 

شده است. 
رسيدگى به اين پرونده از آذر سال گذشته 
و به دنبال تماس مأموران مستقر در يكى از 
بيمارستان هاى پايتخت كه از مرگ مرموز 
دخترى جوان خبر داده بودند، در دســتور 
كار پليس و بازپرس كشيك قتل پايتخت 

قرار گرفته است.
تحقيقات نشــان داد پيكــر دختر جوان 

ازسوى  پسرى ناشناس به درمانگاه انتقال 
يافته و پسر نيز در چشم به هم زدنى ناپديد 

شده است.
بدين ترتيب به دســتور بازپرس محســن 
مديرروستا تحقيقات تخصصى براى كشف 
علت اصلى مرگ و شناسايى دختر جوان و 

پسر فرارى آغاز شد.
در ادامه بررسى ها و پس از شناسايى دختر 
جوان مشخص شــد مهناز مدتى قبل به 
همراه مقدار زيادى طلا از خانه فرار كرده 
اســت. او سپس به يك طلافروشى رفته و 
تمام طلاهايش را به 50 ميليون تومان پول 
نقد  تبديل كــرده و پول ها را داخل كوله 

پشتى اش ريخته بود.
ساعاتى بعد نيز كوله پشتى پر از پول را به 
شكل امانت به مرد مغازه دارى سپرده بود. 
تا اينكه دخترجوان مدتى پس از آشنايى با 

مرد جوانى، به طور مرموزى جان باخت.
از آنجا كه احتمال قتل دختر  جوان وجود 
داشت، تحقيقات ادامه يافت و با اعلام نظر 
متخصصين پزشكى قانونى، فرضيه جنايت 
رنگ باخت. پزشكى قانونى اعلام كرده بود 
مرگ مهناز، ناگهانى بوده و قتلى رخ نداده 

است.
از ســوى ديگر به دنبال ناپديد شدن كوله 
پشــتى 50 ميليون تومانى، تجسس ها در 

ايــن  باره ادامه يافت. تــا اينكه كارآگاهان 
مرد مغازه دارى را شناسايى كردند كه كوله 
پشتى نزد او به امانت گذاشته شده بود. اما 
او مدعى شــد كوله پشتى توسط سارقى 

شبرو به سرقت رفته است.

مرگ عجيب دخترجوان و گم شدن كوله پشتى 50 ميليون تومانى



خط حقوقى

خط حادثه

 چك حقوقى و كيفرى
اساســا تفاوت برخــورد در چك 
كيفرى با چك حقوقى، چشمگير 

است. 
دارنده چك كيفــرى مى تواند با 
مراجعه به دادسرا و تنظيم شكايت 
كيفرى، وجه چك و خسارت خود 
را مطالبه كند و متهم كه همان 
است،  بلامحل  صادركننده چك 
پس از حضور در دادسرا و تفهيم 

اتهام، با صدور قرار تامينى از قبيل كفالت يا وثيقه مواجه مى شود كه اگر عاجز از 
توديع آن باشــد، در همان ابتداى كار روانه زندان خواهد شد. همچنين بسته به 
مبلغ چك، متهم تا دو سال حبس هم تحمل مى نمايد. مگر اينكه رضايت دارنده 

چك را جلب نمايد كه در اين صورت پرونده مختومه خواهد شد.
جهات كيفرى چك

مواردى كه صادر كننده چك در صورت عدم رعايت آن ها قابل تعقيب كيفرى 
خواهد بود عبارتند از:

1) دارا نبودن وجه نقد يا عدم كفايت آن در حساب جارى صادر كننده چكى 
كه به همان روز صادر گرديده است.

2) بيرون كشيدن تمام يا قسمتى از وجهى كه به اعتبار آن چك صادر شده است.
3) صدور دستور عدم پرداخت وجه چك به بانك محال عليه

4) تنظيم چك به صورت نادرست
الف ) عدم مطابقت امضا

ب ) اختلاف در مندرجات
ج ) قلم خوردگى ( امثال آن )

5) صدور چك از حساب مسدود
رايج ترين حالت كه همه مردم با آن سرو كار دارند و بيشتر حالت اجرايى دارد 
مورد اول ميباشــد. لذا اگر صادر كننده چك در روى چك و يا پشــت چك 
همزمانى تاريخ صدور چك و تاريخ سررســيد را تأييد نمايد، اين چك جنبه 
كيفرى خواهد داشت مثلاً تاريخ چك 96/4/1 باشد دارنده در چك يا ظهر آن 
قيد كند اين چك در تاريخ 96/4/1 صادر گرديد، به شــرطى كه اين چك در 

روى قرارداد و... ثبت نشده باشد.
يا اينكه صادر كننده در زير امضاى چك تاريخ وصول چك را قيد و تأييد نمايد.

سرقت متادون از كلينيك هاى ترك اعتياد 
با اسلحه چوبى

خط قرمز: پسر هنرمند كه پس 
از گرفتار شدن در دام يك دختر، 
اسير اعتياد شده بود، وقتى از كار 
بيكار شــد و در تنگناى شديد 
مالى قرار گرفت، با ساخت اسلحه 
چوبى و تهديد به اسيدپاشــى، 
نقشه سرقت مسلحانه از مراكز 
ترك اعتيــاد را طراحى و اجرا 

كرد. 
چندى پيش زن ميانســالى با پليس 110 تماس گرفت و از سرقت مسلحانه 

كلينيك ترك اعتياد در غرب پايتخت  خبرداد.
وى گفت: من منشــى كلينيك هستم. ساعتى قبل مرد جوانى به اينجا آمد. 
تازه مطب را باز كرده بوديم و هنوز بيمارى نيامده بود. مرد جوان درحالى كه 
اســلحه اى در يك دســتش و ظرفى هم در دست ديگرش داشت، مرا تهديد 
كرد كه اگر به او متادون ندهم، به سر و صورتم اسيد مى پاشد. به همين خاطر 
از ترس جانم تمامى شــربت هاى متادون داخل مطب را به او دادم. اما قبل از 

رفتنش دستبند طلايم را هم قاپيد و متوارى شد.
به دنبال اين شكايت، تحقيقات پليسى آغاز شد. اما هيچ رد و سرنخى از متهم 
نبود. ازآنجا كه دزد مســلح، با نقاب سرقت را انجام داده بود سابقه اى هم از او 

بدست نيامد.
درحالى كه تحقيقات براى دســتگيرى او ادامه داشت دو سرقت ديگر نيز از 
كلينيك هاى ترك اعتياد پايتخت به پليس گزارش شد. در هر دو سرقت ديگر 

نيز مرد جوان مسلح به همان روش نقشه سرقت هايش را اجرا كرده بود.
درحالى كه تحقيقات در اين خصوص ادامه داشت، كارآگاهان در آخرين صحنه 
سرقت سرنخى از دزد مسلح به دست آوردند كه آن ها را به متهم فرارى رساند.

آنها درمحل آخرين سرقت يك گوشى تلفن همراه پيدا كردند كه مشخص شد 
هنگام فرار متهم از جيبش بيرون افتاده اســت. با بررسى هاى صورت  گرفته 
هويت صاحب تلفن همراه شناسايى شد و مرد جوان دستگير شد. وى كه ابتدا 
منكر ســرقت هاى مسلحانه بود زمانى كه با شاكى ها روبه رو شد لب به اعتراف 
گشــود و گفت: در شــبكه مجازى با دخترى آشنا شدم. نخستين قرارمان در 
ميهمانى شــبانه اى بود كه همان جا مرا با مواد مخدر آشنا كرد. اعتياد خيلى 
زود گريبانم را گرفت و براى ترك مجبور شدم به متادون روبياورم. من هنرمند  
چوب تراش بودم كه در گالرى هاى هنرى كار  مى كردم اما به خاطر اعتياد اخراج 
شدم و دخترى كه مرا به اين راه كشانده بود، وقتى مرا بى پول ديد، رهايم كرد.

بعد از آن در يك كله پزى مشــغول به كار شدم. حقوقم خوب بود و ماهى 3 
ميليون تومان مى گرفتم. اما آنجا هم از اعتيادم با خبر شدند و مرا بيرون كردند. 
براى اينكه بتوانم پول متادون هايم را دربياورم تصميم گرفتم از كلينيك هاى 
ترك اعتياد ســرقت كنم. براى اين كار نياز به وســيله اى داشتم تا شاكى ها 
بترسند. به همين دليل با چوب اسلحه اى ساختم و با كمك يكى از دوستانم 
كه در پاتوق موادى ها با او آشنا شده بودم نقشه سرقت ها را اجرا كرديم. اسيدى 
هم در كار نبود فقط براى اينكه مالباخته ها بترسند، به دروغ مى گفتم داخل 

ظرف اسيد است درحالى كه داخل اش آب بود.

قتل با شليك هولناك 
در پمپ بنزين جاده اى  

خط قرمز: شب گذشته،تيراندازى در نزديكى پمپ بنزين جاده مينودشت رخ 
داده است و يك نفر نيز به قتل رسيد. 

سرهنگ اصلانى فرمانده انتظامى آزادشهر گفت: درگيرى بين اهالى روستاى 
سيدآبادنيلى آزادشهر با اهالى روستاى فاروج استان خراسان رضوى كه برسر 
مســائل شغلى بوده يك كشــته برجاى مى گذارد. قاتل مردى 30ساله شب 
گذشته با تفنگ شكارى به سمت مقتول حدوداً 40ساله شليك و وى را به قتل 

مى رساند و به همراه همدستش با موتور سيكلت فرار مى كند.
بلافاصله نيروهاى انتظامى عمليات شناسايى و دستگيرى متهم را در دستوركار 
خود قرار دادند و ســاعت يك ونيم بامداد موفق شــدند قاتل و همدستش را 

شناسايى و دستگيركنند.
 متهم بلافاصله به قتل اعتراف و اسلحه شكارى دولول وى نيز كه در زمينهاى 

كشاورزى زير خاك مخفى كرده بود كشف و ضبط شد.
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قتل زن روستايى سالخورده 
در كوچصفهان  

خــط قرمز: پيرزن 65 ســاله در روســتاى كنارســر 
كوچصفهان به قتل رسيد. 

سرهنگ محمدرضا جعفرى خيرخواه، معاون اجتماعى 
فرماندهى انتظامــى گيلان گفت: زنى 65 ســاله اهل 
و ســاكن روستاى كنارســر بخش كوچصفهان از توابع 

شهرستان رشت بامداد ديروز در منزلش به قتل رسيد.
وى بــا بيان اينكه قاتل، اين زن را با پيچيدن دســتمال 
به دور گردنش خفه كرده افزود: به گفته شاهدان عينى 
در هنگام وقوع قتل يك مرد ناشناس به سرعت از خانه 

مقتول خارج شده است.
معاون اجتماعى فرماندهى انتظامى گيلان اظهار داشت: 
مستاجر مقتول كه مردى حدود 26 ساله است با شنيدن 
سر و صدا، به كمك صاحبخانه اش رفت كه قاتل وى را از 

ناحيه گردن مجروح كرد.
سرهنگ خيرخواه با اشاره به اينكه همسر مستاجر مقتول 
با پليس تماس گرفت و از وقوع اين قتل خبر داد تصريح 
كرد: همسر مستاجر يكى از مظنونان اين پرونده است و 

بررسى هاى بيشتر براى دستگيرى قاتل ادامه دارد.

مرگ 2 گردشگر 
در غار يخى كوهرنگ  

خط قرمز: غار يخى چماى كوهرنگ در تابستان دو نفر 
را به كام مرگ كشاند. 

مديركل ميراث فرهنگى، صنايع دســتى و گردشگرى 
چهارمحال و بختيارى از فوت 2 گردشگر شيرازى در غار 

يخى چماى كوهرنگ خبر داد.
بهمن عســگرى ســوادجانى مديركل ميراث فرهنگى، 
صنايع دستى و گردشگرى چهارمحال و بختيارى گفت: 
يك خانواده هشت نفره شيرازى كه به قصد تماشاى غار 
يخى چما به درون اين محوطه گردشــگرى وارد شــده 
بودند دچار سانحه شده و 2 تن از اعضاى اين خانواده بر 
اثر سقوط تكه هاى يخ از سقف غار يخى دچار ضربه مغزى 

شده و در دم فوت مى كنند.
وى ادامه داد: در اين حادثه كه ســاعت 15 و سى دقيقه 
شنبه يازدهم شهريورماه رخ داد، پدر خانواده از ناحيه پا 
دچار مصدوميت شــد اما 2 پسر 32 و 27 ساله خانواده 
در اين حادثه فوت مى كنند و ســاير اعضا در غار حبس 
مى شوند كه بلافاصله با حضور نيروهاى امدادى نجات پيدا 

مى كنند و از غار خارج مى شوند.
عسگرى سوادجانى، پيشــروى بيش از حد اين خانواده 
در غار را عامل اصلى بروز حادثه دانست و گفت: همواره 
به گردشــگران توصيه و هشدار داده مى شود كه بيش از 
حد مجاز در درون غار وارد نشــوند چون ممكن است به 
ســبب تغييرات دمايى قنديل ها سقوط كنند. مديركل 
ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى چهارمحال و 
بختيارى خاطرنشان كرد: اين خانواده به صورت شخصى 
و خارج از تورهاى گردشگرى به استان سفر  كرده بودند.

به گزارش ايرنا، غار يخى چما در مجاورت روستاى شيخ 
عليخان در فاصله 25 كيلومترى چلگرد از توابع شهرستان 

كوهرنگ چهارمحال و بختيارى قرار دارد.

كاميون سرباز وظيفه را 
در جاده كرمانشاه زير گرفت 

خط قرمز: انحراف از مسير كاميون به قيمت جان سرباز 
وظيفه در مسير كرمانشاه-همدان تمام شد. 

يك كاميون در حين تردد در مسير كرمانشاه به همدان 
به علت انحراف از مســير اصلى با سرباز محمد حميدى 
كــه در حال انجام وظيفه بود برخورد و پس از انتقال به 
بيمارستان متاسفانه به علت شدت جراحات وارده آسمانى 
شد. وى اهل روستاى موسيان شهرستان دهلران استان 

ايلام بود.

جشن تولد مرگبار 
پسر 8 ساله گرگانى 

خط قرمز: پسرك هشت ساله روستايى كه براى جشن 
تولدش لحظه شــمارى مى كرد، در حادثه اى غم انگيز با 

زندگى وداع كرد. 
 اين حادثه هولناك چند روز قبل و هنگامى در روستاى 
«ساليكنده» از توابع شهرستان گرگان رخ داد كه دو  برادر 
و خواهر به همراه دختر خاله شان درحياط خانه مشغول 
بازى بودند كه ناگهان دچار ســوختگى شدند. همه چيز 
در يك لحظه اتفاق افتــاد. در حالى كه اعضاى خانواده 
سرگرم تدارك برگزارى جشن تولدى ساده براى پسرشان 
بودند، آتش سوزى ناگهانى تمام برنامه هاى زندگى شان را 

بهم ريخت و آنان را به داغ فرزندشان نشاند.
بر اســاس اظهارات شاهدان عينى، اميرحسين، خواهر و 
دختر خاله اش در حياط خانه مشغول بازى با آتش بودند 

كه ناگهان شعله ها گر گرفته و زبانه كشيد.
ســه كودك هم قبل ازآنكه فرصت فرار داشته باشند در 
ميان شعله هاى آتش گرفتار شدند. دقايقى بعد وقتى با 
كمك مردم و آتش نشان ها  شعله هاى آتش خاموش شد، 
سه كودك كه بشدت سوخته بودند به بيمارستان پنجم 

آذر گرگان انتقال يافتند.
بلافاصله نيز تيمى از متخصصان تلاش براى نجات ســه 
كودك حادثه ديده را در دستور كار قرار دادند. دو دختر 
بچه با وجود اينكه بشدت مصدوم شده بودند سرانجام از 
دام مرگ رهايى يافتند، اما امير حسين 8 ساله به دليل 
شــدت صدمات ناشى از سوختگى، با زندگى وداعى تلخ 

داشت.

قتل هولناك مرد ميوه فروش 
در جمهورى  

خط قرمز: مرد موتورسوار در يك سناريوى هولناك مرد 
ميوه فروش را با اسلحه در بلوار جمهورى شوش به قتل 

رساند. 
مصطفــى نظرى دادســتان عمومى و انقلاب اســلامى 
شهرستان شــوش دراين باره گفت: ساعت 7 عصر يك 
موتورســوار با اسلحه شكارى جوانى حدودا 24 ساله كه 
در بلوارجمهورى دســت فروش (ميوه فروش) بوده را به 

قتل رسانده است.
وى اضافــه كرد: موضوع به صورت جدى در دســتور كار 

دستگاه قضا و پليس شهرستان شوش قرار دارد.

خط خبر
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خط قرمز: مرد جوان كه با شــگردى خاص به بهانه 

خواســتگارى، با طرح دوســتى كارت هاى عابر بانك 
دختران جوان را سرقت مى كرد، دستگير شد.

ســوم خردادماه خانم جوانى به كلانترى 148 انقلاب 

مراجعه و عنوان كرد توسط شخصى به نام امير مورد 

سرقت عابربانك و برداشت وجوه داخل حسابش قرار 
گرفته است.

با تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع سرقت و برداشت 

غيرمجاز پول از حســاب و به دستور بازپرس شعبه 

سوم دادسراى ناحيه 6 تهران، پرونده براى  رسيدگى 

در اختيار پايگاه سوم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار 
گرفت.

خانم جوان (مالباخته) پس از حضور در پايگاه ســوم 

پليس آگاهى تهران بزرگ در اظهاراتش به كارآگاهان 

گفت: اول خرداد مــاه  از محل كار خود در محدوده 

ميدان انقلاب به ســمت منزل حركــت كردم؛ براى 

برداشت پول در مقابل دستگاه خودپرداز بانك توقف 
كردم. 

از آنجا بــه بعد بود كه جوانى تا ايســتگاه مترو مرا 

تعقيب كرد؛ طى اين مدت حواســم به وى بود؛ اين 

شخص در داخل ايســتگاه مترو به من نزديك شد 

و اصرار بر طرح آشــنايى با من داشــت؛ بنده با اين 

پيشنهاد مخالفت كردم اما به اصرار وى نهايتاً براى 
فرداى آنروز قرار ملاقات گذاشتيم. 

فرداى آنروز در مقابل ايســتگاه چهارراه وليعصر با 

اين شــخص به نام امير ملاقات كــرده و از آنجا به 

كافى شاپ رفتيم؛ در همان ملاقات اوليه امير مدعى 

شــد كه من تمامى شرايط ايده آلش براى ازدواج را 

دارم  طى همين مدت كوتاهى كه داخل كافى شاپ 

نشســته بوديم براى لحظه اى كوتاه و براى شستن 

دستان خود، كيف خودم را نزد امير گذاشتم و پس 

از خارج شدن از كافى شاپ از يكديگر جدا شديم؛ 

آنزمان من متوجه ســرقت  عابربانك خود نشدم تا 

اينكه داخل منزل و با مشاهده پيامك بانكى متوجه 

برداشــت بيش از ســه ميليون تومان پول داخل 
حساب خود شدم.

كارآگاهان پايگاه ســوم پليس آگاهى با بررســى 

تراكنش بانكى حساب مالباخته موفق به شناسايى 

يك مغازه لباس فروشى در محدوده ميدان وليعصر 
شدند.

با مراجعه به مغازه لباس فروشى و بررسى تصاوير 

بدست آمده از دوربين هاى مداربسته، كارآگاهان 

موفق به شناسايى تصوير امير شدند كه با عابربانك 

متعلق بــه مالباخته اقدام به خريد بيش ازســه 
ميليون تومان البسه وكت وشلوار كرده بود.

اقدامات براى  شناســايى و دســتگيرى امير در 

دستور كار كارآگاهان قرار داشت كه همزمان و با 

طرح شكايت هاى مشابه مبنى بر سرقت عابربانك 

و برداشت غيرمجاز از حســاب هاى بانكى، كارآگاهان 

پايگاه ســوم اطلاع پيدا كردند كه به احتمال بســيار 

زيادى، متهم پرونده آن ها به اين شيوه و شگرد اقدام به 
سرقت از خانم هاى جوان مى كند.

ســرانجام با انجــام اقدامات ويژه پليســى، امير  در 

داخل يك پانســيون در محدوده خيابان ستارخان 

شناســايى و 25 مرداد ماه  دستگير و در بازرسى از 

اموال همراهش مدارك شناســايى و اموال متعلق به 

تعدادى از خانم هاى جوان (در واقع تعدادى ديگر از 
مالباختگان) كشف شد.

با شناســايى تعدادى ديگر از شــكات و مالباختگان، 

همگــى آن ها پــس از حضور در پايگاه ســوم آگاهى 

صراحتاً «امير» را به عنوان شخصى كه به آن ها پيشنهاد 

ازدواج داده و در واقع به اين شيوه از آن ها سرقت كرده، 
شناسايى كردند.

يكى از شكات كه متهم با استفاده از كارت عابربانكش 

اقدام به دريافت مبلغ ســه ميليون تومان از يك مغازه 

آجيل فروشى در خيابان كارگر كرده بود، در اظهاراتش 

به كارآگاهان گفت: در چندين نوبت امير به بهانه خريد 

به مغازه محل كارم در محدوده پارك لاله آمد و پس از 

آن اصرار بر آن داشــت كه قصد ازدواج با مرا دارد؛ يك 

روز كه براى صحبت كردن به پارك لاله رفته بوديم و 

در مسير بازگشت، داخل يك مغازه مقدارى خريد كرده 

و در آنجا رمز عابربانك خودم را به صاحب مغازه گفتم 

و در واقع، همانجا امير اقدام به برداشت رمز عابربانك 

من نمود؛ پس از آن متوجه فقدان كارت عابربانك خود 

شده اما فكر نمى كردم كه سرقت شده باشد تا اينكه با 

ديدن پيامك بانكى متوجه سرقت عابربانك خود شدم؛ 

دقيقا از زمانى كه عابربانكم به سرقت رفت، ديگر از امير 

نيز خبرى نشــد تا اينكه پس از دستگيرى اش متوجه 

شدم سرقت عابربانك بنده و برداشت پول از داخل آن 
توسط امير صورت گرفته است.

بــا بررســى تراكنش مالــى حســاب هاى متعلق به 

مالباختگان، كارآگاهان اطلاع پيدا كردند كه در چندين 

نوبت امير اقدام به دريافت پول از چند مغازه در مناطق 

مختلف شهر تهران نموده است؛ مالك يكى از اين 

مغازه ها، صاحب يك شــيرينى فروشى در خيابان 

كارگر شمالى است كه متهم با مراجعه به مغازه اش 

و با طرح ادعاى دروغين نياز به پول جهت دريافت 

نوبت عمل براى همسرش اقدام به دريافت مبلغ سه 
ميليون تومان از صاحب مغازه كرده بود.

صاحب مغازه شــيرينى فروشــى پــس از حضور 

در پايگاه ســوم آگاهى و شناســايى دقيق امير در 

اظهاراتش به كارآگاهان گفت:  اين شخص (متهم) 

با حالتى سراســيمه و مضطرب به مغازه من آمد و 

مدعى شــد كه در حال حاضر همسرش در داخل 

مطب دكتر... منتظر اوست و براى اينكه دكتر نوبت 

جراحى همســرش را بدهد، مى بايســت مبلغ سه 

ميليون تومان نقد را همين امشب پرداخت كند اما 

در آن ســاعت هيچ بانكى باز نبود؛ به اين شــيوه و 

ترفند، راضى شدم مبلغ سه ميليون تومان نقدا به اين 

شخص پرداخت كنم و زمانيكه وى رمز عابربانكش را 

وارد دستگاه پوز نمود، بدون هيچگونه مشكلى پول به 

حساب مغازه منتقل شد و من نيز راضى و خوشحال 

از اين موضوع كه توانســتم به اين شخص و در واقع 
همسرش كمك كنم.

سرهنگ كارآگاه محمد نادربيگى، رئيس پايگاه سوم 

پليــس آگاهى تهران بزرگ، با اعلام اين خبرگفت: با 

توجه به شناسايى تعدادى از شكات و مالباختگانى كه 

بدين شيوه و شگرد توسط متهم پرونده مورد سرقت 

و برداشت غيرمجاز وجه از حساب هايشان قرار گرفته 

و همچنين اعتراف صريح متهم به فريب مالباختگان 

و در ادامه انجام سرقت هاى مشابه از آن ها و با عنايت 

به احتمال وقوع سرقت هاى مشابه، دستور انتشار بدون 

پوشــش تصوير متهم از ســوى بازپرس پرونده صادر 

شده است؛ از كليه شكات و مالباختگانى كه موفق به 

شناســايى تصوير متهم شدند دعوت مى شود تا براى  

پيگيرى شــكايات خود به نشــانى پايگاه سوم پليس 

آگاهى تهران بزرگ در خيابان خرمشهر-ميدان نيلوفر 
مراجعه كنند.

كارت هاى اعتبارى دختران دم بخت طعمه هاى مرد سارق

خط قرمز: مأموران پليس شهرستان «گاليكش» استان 
گلســتان كه در جست و جوى پســربچه گمشده بودند 
سرانجام جسدش را در انبار خانه شان و زير توده كاه پيدا 
كردند.  كارگر دامدارى نيز پس از بازجويى، اعتراف كرد 

به دستور خواهر مقتول، نقشه قتل را اجرا كرده است.
اين پسر نوجوان شــامگاه 5 شنبه گذشته بعد از خارج 
شــدن از خانه به طور اســرارآميزى ناپديد شد تا اينكه 
خانواده اش پس از نااميدى از يافتن او به پليس مراجعه 

كرده و كمك خواستند.
بلافاصله تحقيق از افرادى كه به نوعى با او ارتباط داشتند 
آغاز شد و سرانجام با گذشت چند ساعت يكى از كارگران 
دامدارى كه متعلق به پدر نوجوان بود در اعتراف هاى تلخ 
و هولناكــش ماجراى قتل او را فاش كرد. بعد هم محل 
پنهان كردن جسد قربانى جنايت را نشان داد. سرهنگ 
مسعود فروزان نيا- جانشين فرمانده انتظامى گلستان- در 
اين باره گفت: در كمتر از 10 ساعت، متهم به قتل اعتراف 
كرد و مأموران دريافتند متهم مرد 27 ساله كه به عنوان 
كارگر در دامدارى مشغول به كار بوده و اعتياد شديد به 
مواد مخدر داشته، پسرك را با همدستى دوستش به قتل 

رسانده است.
عباس عرب- دادســتان عمومى و انقلاب شهرســتان 
گاليكش- نيز گفت: شواهد و قرائن نشان مى دهد نوجوان 
گاليكشى شــاهد ماجرايى بوده كه ترس از فاش شدن 

همين ماجرا، منجر به قتلش شده است.
بــه گفته وى پس از ســاعت ها جســت و جوى مردم و 
نيروهاى هلال احمر در مناطق جنگلى اطراف روستاى 
محل زندگى او جنازه اين نوجوان را در انبار كاه خانه شان 
در حالى كه زير كيسه هاى بزرگ كاه توسط قاتل پنهان 

شده بود، پيدا كردند.
دادستان  عمومى و انقلاب شهرستان گاليكش گفت: بر 
اساس اظهار نظر اوليه پزشكى قانونى اين كودك بر اثر 
اصابت جسم سخت به پشت سرش به قتل رسيده است.

مجتبى مروتى رئيس پليس آگاهى گلستان هم در اين 
باره گفت: متهم در تحقيقات تكميلى كه توسط مأموران 
انجام شــد به ارتكاب قتل نوجوان 13 ســاله اعتراف و 
انگيزه اصلى اين جنايت را دستور خواهر مقتول و دادن 

وعده هاى مالى براى انجام اين جنايت عنوان كرد.
متهم كه مصرف كننده مواد مخدر - شيشه- است، گفت: 

مقتول را در همان انبار كاه و در حال انجام كار و با وارد 
كردن ضربه تبر به قتل رسانده است. متهم پس از ارتكاب 
قتل، جسد را با مشاركت خواهر مقتول و يكى از دوستان 
خانوادگى آن ها در زير بســته هاى كاه پنهان كردند كه 
در تحقيقات انجام شده جسد كشف شد. در حال حاضر 
متهم اصلى پرونده به همراه خواهر مقتول و فردى كه اين 
دو نفر را در پنهان كردن جســد كمك كرده بود توسط 

پليس دستگير شده  و تحت بازجويى هستند.

خواهر بزرگتر دستور قتل برادر13ساله اش را صادر كرد

خط قرمز: ريزش چاه فاضلاب 3 جوينده گنج را به كام 
مرگ كشاند. 

سه نفر كه مشغول كَند و كاو براى يافتن گنجى در منزل  
فردى در شهر آبيك بودند، به دليل افتادن در چاه، جان 

خود را از دست مى دهند.
ســعيد احمدزاده دادســتان آبيك در اين رابطه گفت: 
فردى ســاعت 3:05 صبح ديروز بــا يك مينى بوس به 
همراه سه جنازه وارد كلانترى شهر آبيك شده و اذعان 
مى كنــد يك جنازه متعلق به برادرش و دو جنازه ديگر 

متعلق به دوستان برادرش است.
وى افزود: راننده مينى بوس كه متهم حادثه مذكور است، 
اذعان مى كند كه برادر وى به همراه دو دوســتش براى 
كشــف گنج داخل منزلش رفته و مشــغول كَند و كاو 

بوده  اند.
دادستان عمومى و انقلاب شهرستان آبيك ادامه داد: سه 
فرد فوت شده به مدت 9 روز براى يافتن گنج در منزل 
راننده مينى بوس كه برادر يكى از آن ها بوده، به صورت 
آرام مشغول كَنده كارى بودند و براى اينكه همسايه ها از 
اين موضوع مطلع نشوند خاك هاى برداشت شده را در 

اتاق ديگرى دپو كرده بودند.
احمدزاده اضافه كرد: بــا توجه به اينكه در فاصله چند 
مترى چاه حفر شده به عمق 6,5 متر كه سه فرد مذكور 
مشــغول كَنده كارى بودند، چاه فاضلاب وجود داشت 
ديواره هاى چاهى كه مى كندند دچار ريزش شده و نفر 
اول به داخل چاه افتاده و فوت مى كند، سپس فرد دوم 
براى نجات فرد اول به داخل چاه مى رود و نفر سوم هم 

براى نجات دو نفر وارد چاه شــده كه در نتيجه هر سه 
فرد فوت مى كنند. وى خاطرنشان كرد: راننده مينى بوس 
كه متهم اســت، ادعا مى كند زمانى كه متوجه موضوع 
مى شــود ناراحت شــده و به همراه همسرش تصميم 
مى گيرند با اورژانس تماس بگيرند اما به دليل افتادن در 

دردسر، از اين كار منصرف مى شوند.
اين مســئول قضايى بيان كرد: در مرحله نخست، فرد 
متهم و همسرش نمى خواستند اجساد را تحويل كلانترى 
دهند كه اجساد را داخل مينى بوس گذاشته و در شهر 
دور مى زنند و هنوز در تحويل دادن مردد بودند كه پس 
از گرفتن تصميم، راننده همســرش را از ماشين پياده 

كرده و سپس اجساد را تحويل كلانترى آبيك مى دهد.
احمدزاده توضيــح داد: ماجرا از اين قرار بوده كه راننده 

مينى بوس فرزند بيمارى داشته كه يك فالگير و رمال به 
وى، مسائل خرافى را مطرح و اذعان كرده بود گنجى در 

داخل منزل وى وجود دارد.
وى ادامه داد: تا اينكه بچه بيمار فرد متهم فوت مى كند 
و متهم تصميــم مى گيرد حالا كه فرزندش فوت كرده، 
دنبال گنج داخل منزلش بگردد كه با برادرش موضوع را 
مطرح كرده بود و برادرش به دو نفر از دوستان خود كه 
اهل شمال بودند موضوع را اطلاع داده و به تصور يافتن 

گنج اقدام به كَنده كارى مى كنند.
اين مسئول قضايى با بيان اينكه كشف گنج تصور واهى 
بوده، اضافه كرد: بررســى هاى تخصصى و تحقيقات در 
حال انجام است و بررسى اوليه كارشناسان نشان مى دهد 

كه موضوع صرفاً توهم بوده است.

زنده به گور شدن 3 مرد در چاه گنج!



اتهام تبانی به ما بزدلانه است

کی روش: حساب بانکی باز می کنیم شاید مردم کمک کنند
 فوتبال  ورزش  کارلوس کی روش در حاشــیه تمرین 
تیم ملی درباره بازی مقابل سوریه گفت: نتایج و اعداد روی 
میز است و گویاست. ســوریه با نتایج خوب همه را شگفت 
زده کرده است. ما همه هوشیار هستیم و بازیکنان با انگیزه 

بالا آماده هستند. ســوریه رفتار خوبی در مالزی نداشت و 
بازیکنانش خشــن بودند به همین دلیل با آمادگی بالا و با 

انگیزه بالا مقابل سوریه بازی می کنیم.
*حفظ رکوردها

وی درباره رکوردی که ایران در این بازی ها کســب کرده، 
عنوان کرد: مطمئنــاً این رکوردها برای ما مهم اســت. به 

خاطر عملکرد خوب مان درون زمین ایــن نتیجه و رکورد 
خاص کسب شده اســت. در ذهن ما این نیست که از قبل 
نتیجه را مشــخص و مرور کنیم بلکه تلاش می کنیم درون 
زمین با عملکرد خوب نتیجه لازم را بگیریــم. اگر بتوانیم 

این رکوردی را که داریم حفظ کنیم نتیجه خوب برای ما و 
هواداران خواهد بود.

* هنوز رفتار حرفه ای جاری نیست
ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران دربــاره اتفاقاتی که بعد 
از بازگشــت تیم ملی در فــرودگاه رخ داد، درباره مصاحبه 
نکردنش و اینکه دلیل عدم مصاحبــه به خاطر بی توجهی 

و عصبانی بودن به دلیل عدم امکانــات بود، تصریح کرد: به 
آن موضوع هیچ ارتباطی نداشت، مســائلی است که ماه ها 
اتفاق افتاده و هنوز پابرجاســت. اتفاقی که بعد از ورود تیم 
ملی رخ داد در میان مســافران و چمدان ها فضای خوبی را 

برای مصاحبه مهیا نکرد، بعد از ۷ سال باز هم ما شاهد این 
اتفاقات بودیم و اتفاق دیروز نشان داد هنوز رفتار حرفه ای 
جاری نیست. اصحاب رسانه، مسافران و چمدان ها به صورت 

میکس کنار هم بودند و فضای خوبی نبود.
*بازی با روسیه پرید

وی افزود:ایــن اتفاقــات نشــان داد مشــکلات هنــوز 

پابرجاســت. با در نظر گرفتن دســتاوردها و نتایجی که 
کسب شد هنوز بین مسئولان و تیم فاصله زیادی وجود 
دارد و  بی تفاوتی هم هست. ما زمان را از دست می دهیم 
تا تیم را آماده کنیم. بازی با روســیه به خاطر دوستی که 
آنجا داشتم و با سرمربی این تیم ارتباط داشتم هماهنگ 
شد. چند روز قبل گفته بودیم قرار است بازی دوستانه ای 
پیش از بازی با روسیه داشته باشیم اما این بازی احتمال 
خیلی زیاد لغو می شــود چون هنوز بودجه ای برای این 
بازی دوستانه نیســت. همین اتفاقات باعث می شود تا ما 

زمان را از دست بدهیم.
*حرف های بزدلانه

ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران در رابطه با مطرح شدن 
شــایعه تبانی ایران و ســوریه یادآور شــد: این مسائل 
اســتحقاق صحبت کردن را ندارد که مــا حتی بخواهیم 
حرفش را بزنیم، این حرف ها آنقدر کثیف و بزدلانه است 
که نباید درموردش صحبت کنیم، آنهایی که این مسائل 
را می گویند می خواهند یک علامت ســوال بزرگ مقابل 

دستاوردهای تیم ملی قرار بدهند.
 توصیه من به رســانه ها این اســت که این صحبت ها را 
فراموش کنید و تلاش کنید برنامه های آماده سازی تیم 
ملی کشورمان انجام شود. عذرخواهی می کنم بابت اینکه 
می گویم کشورمان، چرا که تا وقتی این پیراهن بر تن من 
است و اینجا مسئولیت دارم و بعد از آن تا پایان عمرم به 
ایران کشورم می گویم. از شما ممنون می شوم اگر بتوانید 
با فعالیت خود به آماده سازی تیم ملی و اجرای برنامه ما 

کمک کنید.
*جشن مال دیگران

کی روش در رابطه با اینکه آیا هزینــه برنامه های تیم ملی 
تأمین خواهد شد، تصریح کرد: می دانم راجع به چه موضوعی 
صحبت می کنید. سعی می کنیم یک حساب بانکی باز کنیم 

تا شاید مردم کمک کردند. 
وی در رابطه با برگزاری جشــن صعود به جام جهانی بعد از 
بازی با سوریه گفت: این جشــن ها را در اختیار فدراسیون 
می گذاریم و ما کارمان را انجام می دهیم و ســپس به منزل 
می رویم، عکس و جشن برای افراد دیگر بمانند. ما بازی مان 
را می کنیم و سپس به خانه نزد همسر و فرزندانمان می رویم، 

جشن باشد برای دیگران.

تمجید ستاره کره ای ها از پیرمرد پرتغالی 
سون: شکست دادن ایران با کی روش 

آسان نیست
ورزش سه: ســتاره سرشــناس کره با ناامیــدی از ادامه طلسم 
ناکامی ها برابر رقیب سنتی در قاره آسیا لب به تعریف و تمجید از 

ایران و سرمربی پرتغالی گشود.
هیونگ مین گفت:» ایران نیازی به برد نداشت و تنها می خواست 
رکورد شکســت ناپذیری و گل نخوردن را حفظ کند از همین رو 
مقابل کره نمایش بســته ای ارائه داد که نمی توان از این تاکتیک 
آنها انتقادی کرد چون به آن چه می خواستند با تلاشی که انجام 

دادند، رسیدند«.
این بازیکن ادامــه داد:» بیش از 60 هزار هــوادار برای ما فضایی 
استثنایی رقم زد که نتوانستیم از آن بهره ببریم چون ایران تیمی 
است که در لاک دفاعی فرو می رود و روی ضد حملات برای رسیدن 
به گل برنامه ریزی می کند از همین رو ما هر چه تلاش کردیم به بن 
بست خوردیم تا یکبار دیگر ثابت شود که بردن ایران چندان آسان 
نیست آن هم با کارلوس کی روش و تفکرات تاکتیکی که در ایران 

حاکم کرده است«.

سینا عشوری؛ شاید تا نیم فصل دور 
از فوتبال

ورزش سه: هافبک تراکتورسازی احتمالا تا نیم فصل نتواند برای 
تیمش به میدان برود.  ظاهرا بدشانســی های ســینا عشوری در 
تراکتورسازی تمامی ندارد؛ هافبک تراکتور که بعد از مصدومیت 
با حواشی فراوان توانست مجوز بازی کردن در تیم تبریزی را پیدا 
کند، در بازی نخســت تیمش مقابل اســتقلال به میدان رفت اما 
در دقیقه 50 مصدوم شــد و زمین بازی را ترک کرد.  مصدومیت 
عشوری بار دیگر از ناحیه رباط صلیبی است اما اینبار رباط او دچار 
پارگی نشده است. کشیدگی رباط عشوری به حدی است که اگر 
روی آن فشار بیاورد، ممکن است دوباره پاره شود و او مدت زیادی 

را از دست بدهد.

برنامه ایده آل کی روش بعد از اخراج 
مربی گلرها

ورزش: سرمربی تیم ملی فوتبال در آستانه دیدار برابر کره جنوبی 
در تصمیمی جنجالی مربی دروازه بانان خود را اخراج کرد. کارلوس 
کی روش که در یک سال اخیر نشــان داده دست به اخراج و کنار 
گذاشتن دستیاران خوبی دارد، در آستانه دیدار برابر کره جنوبی 
تصمیم به کنار گذاشتن دن گاسپار گرفت. مربی دروازه بانان اسبق 
تیم ملی که رابطه خوبی با گلرهایش داشت و یکی از ماموران کی 
روش برای حضور در اردوگاه روســیه بود، در نهایت با این تصمیم 

برکنار و جای خود را به فرد دیگر داد.

در صورت تایید حمله موشکی به ابوظبی
پرسپولیس خواهان تغییر محل بازی با 

الاهلی عربستان می شود
فارس: در صورتی که شایعه حمله موشکی به شهر ابوظبی تأیید 
شود مسئولان باشگاه پرسپولیس رســماً به کنفدراسیون فوتبال 
آسیا درخواست تغییر محل میزبانی دیدار مقابل الاهلی عربستان 
را خواهند داد و به همین دلیل شاید پرسپولیسی ها دبی و شاید هم 
خواهان برگزاری این بازی در مسقط عمان باشند. البته این در حالی 
است که حمله موشکی به ابوظبی به صورت رسمی تأیید شود که 

فعلًا اخبار ضدونقیضی از آن به گوش می رسد.

سپاهان، شریفی را به تراکتور 
نمی دهد!

ورزش: مذاکرات باشگاه تراکتورسازی با سپاهانی ها برای حفظ 
مهدی شــریفی در نیم فصل هنوز به نتیجه نرسیده است.  مهدی 
شریفی مهاجم تراکتورسازی که از ســپاهان به طور قرضی برای 
گذراندن خدمت سربازی راهی تراکتورســازی شد، در نیم فصل 
دوران خدمتش به پایان می رسد. از این رو مسئولان تراکتورسازی 
با توجه به کمبود بازیکنی که دارند، در صدد هســتند تا هرطور 
شده این بازیکن را در جمع خود حفظ کنند اما تا این لحظه اتفاقی 
نیفتاده است. مذاکرات اولیه مسئولان تراکتورسازی با سپاهانی ها 
برای حفظ شریفی بعد از پایان خدمت سربازی اش تا این لحظه بی 
نتیجه مانده و با توجه به اعتقاد کرانچار به این بازیکن سپاهانی ها 

خواهان بازگشت مهاجم خود به اصفهان هستند.

آغاز مسابقات لیگ دسته دوم
پرسپولیس  مشهد

 برابر شهرداری ارومیه
ورزش: تیم فوتبال پرسپولیس مشهد، نماینده خراسان در لیگ 
دسته دوم کشــور، جام آزادگان، امروز از ساعت ۱6:۴5 کار خود 
را از ورزشــگاه تختی و در مصاف با شهرداری ارومیه آغاز می کند. 
شاگردان سعید جوشش که فصل گذشته در نخستین سال تاسیس 
این باشگاه موفق شدند از لیگ سه صعود کنند، به دنبال صعودی 
دوباره در لیگ آزادگان هســتند. جوشــش در رابطه با مصاف با 
شهرداری ارومیه گفت: تمرینات خود را از دو ماه قبل آغاز کردیم 
و به دنبال حضوری قدرتمند در رقابت های لیگ دو هستیم. سعی 
کردیم با توجه به بضاعت خود تیمی مدعی را روانه مسابقات کنیم و 
از تلفیقی از بازیکنان بومی و غیربومی در این رقابت ها سود می بریم.

تمام تلاش ما صعود دوباره است  و برای رسیدن به این مهم از هیچ 
کوششی دریغ نمی کنیم. 

ابراهیمی: دوباره مصدوم نشده ام
ورزش: مهاجم استقلال شایعات در مورد مصدومیت دوباره خود 
را تکذیب کرد. امید ابراهیمی در صفحه اینســتاگرام خود در این 
خصوص این گونه می نویسد: متاســفانه از امروز صبح صحبتها و 
شــایعات زیادي بوجود اومد که من دوباره مصدوم شدم و دوباره 
عضلات شکمم پاره شده که اصلأ همچین چیزي صحت نداره، با 
توجه به جراحي سنگین و سختي که داشتم هنوز به شرایط کامل 
و بازي نرســیده بودم که ایشالا با چند روز اســتراحت و کارهاي 
درماني دوباره برمیگردم و به زودي تمام تلاشــم رو میکنم که به 

تیمم کمک کنم.

ضد حمله
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   جهانبخش گفت: بازی بعدی ما با سوریه است و آنها نیز هنوز شانسی برای 

حضور در جام جهانی را دارند، بازی سختی خواهد بود چون حریف ۱00 درصد 
توانش را به کار خواهد بست، ولی ما در خانه بازی می کنیم و همیشه در خانه نیز 
عملکرد خوبی داشته ایم. تمام تلاش مان را می کنیم تا بدون گل خورده سه امتیاز 

این بازی را در مقابل هواداران مان کسب کنیم.
   سامان قدوس  گفت: خیلی خوشحالم که این جا هستم. بازیکنان به خوبی 

به من کمک کردند و من را تحویل گرفتند. بسیار خرسندم که می توانم با تیم 
کشورم تمرین و به زودی برای آن بازی کنم.

   نورافکن گفت: آرزوی هر بازیکنی است که با کارلوس کی روش کار کند و از 
اینکه در اردوی تیم ملی هستم بسیار خوشحالم و از این بابت خدا را شکر می کنم. 

خوشبخانه جو اردو و تمرینات بسیار خوب است.
   محمد امین بهرامی، دروازه بان تراکتورســازی که چند روز قبل در بازی 

دوستانه با گسترش فولاد دچار آسیب دیدگی شدید شده بود، حداقل ۴ ماه دور 
از میادین خواهد بود.

   اکبر میثاقیان گفت: در جام حذفی شگفتی هم رخ می دهد، چون همه تیم ها 
شانس دارند و به همین دلیل از همه جا در این جام شرکت می کنند، البته امسال 
به دلیل بازی های تیم ملی در مقدماتی جام جهانی نحوه برگزاری مســابقات 
جام حذفی دچار تغییر شد اما به هر شکل این بازی ها همیشه جذاب است و ما 

می توانیم در جام حذفی شگفتی ساز شویم.
   مسئول کمیته انتقال باشگاه نفت  می گوید تا زمانی که شرکت بهنام پیشرو 

کیش به تعهداتش عمل نکند، این باشگاه به این شرکت منتقل نمی شود.
   پرونده شکایت مهدی رحمتی کاپیتان استقلال تهران از مهرداد میناوند 

جهت رسیدگی قضایی به شعبه 2 دادسرای فرهنگ و رسانه ارجاع شد.
   باوجود مصدومیت پژمان منتظری  باشگاه استقلال در روزهای گذشته تمایلی 
به بازگرداندن مگویان نداشته و هیچ پیشنهاد جدیدی هم در این رابطه به وی نداده 

است و اخبار مربوط به پیشنهاد دوباره باشگاه استقلال به این بازیکن صحت ندارد.
   زین الدین زیدان پس از مدت ها در مورد ضربه سر جنجالی اش به ماتراتزی 

در فینال جام جهانی 2006 صحبت کرد.
   جانلوئیجی بوفون، کاپیتان تیم ملی ایتالیا معتقد اســت که علت پیروزی 

اسپانیا مقابل ایتالیا، تسلط حریف بر خواسته ها و توانایی هایش بود.
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ورزشـــی

کدام مسئول باشگاه با کاپیتان تیم ملی مذاکره کرد؟
دژاگه: تیم آینده؟ دژاگه : بعد از بازی با سوریه درباره پرسپولیس تصمیم می گیرم

فعلا به تیم ملی فکر می کنم
ورزش ســه: کاپیتان تیم ملی می گوید کســی 
فکر نمی کرد که تیم ســوریه اینقدر قوی باشــد، 
آنها قطر را هم بردند و اکنون در رده ســوم جدول 

حضور دارند.
اشکان دژاگه گفت: کسی فکر نمی کرد که تیم سوریه 
اینقدر قوی باشد. آنها قطر را هم بردند و اکنون در رده 
سوم جدول حضور دارند؛ حتی در دیدار مالزی ما بازی 
ســختی برابر آنها داشــتیم، تیم آنها خیلی در زمین 
می جنگید. فکر می کنم بازی ســختی داریم چراکه 

آنها نیز شانس صعود دارند. 
کاپیتان تیم ملی درباره پاداش هــا نیز گفت: درباره 
پاداش ها ما همه حرف هایمان را زدیم. ما همیشــه 
نشان می دهیم که ســعی می کنیم برای کشورمان 
و هواداران بجنگیم چرا که ایــن کارمان و افتخارمان 

است. 
وی درباره شایعه پیشــنهاد پرسپولیســی ها نیز 
گفت: گفتــم که در حــال حاضر به چیــزی فکر 
نمی کنم، باید در این باره بــا ایجنتم صحبت کنم. 
فعلا به هیچ چیزی جز تیم ملی و حضور هواداران 

فکر نمی کنم.

سینا حسینی : مسئولان باشگاه پرسپولیس خیلی آرام و بی سر 
و صدا به سراغ یک صید بزرگ در آخرین روزهای نقل و انتقالات 
هستند، اتفاقی که اگر به سرانجام برسد می توانیم شاهد یک بمب 
خبری در رسانه های خبری باشیم. هرچند مدیران این باشگاه 
لیگ برتری در سکوت کامل خبری پروژه خرید اشکان دژاگه را 
دنبال کردند اما اظهارنظر این بازیکن ملی پوش در حاشیه تمرین 
روز یکشنبه تیم ملی در ورزشگاه آزادی نشان داد پیشنهاد حضور 
در پرسپولیس برای او کاملا جدی است و مسئولان این باشگاه 
لیگ برتری همچنان در سودای خرید این بازیکن به سر می برند.

اشــکان دژاگه در این رابطه می گوید:» من با مدیر برنامه هایم 
صحبت کرده ام و هنوز چیزی مشــخص نیست. در حال  حاضر 
مهم تریــن چیز، بازی با تیم   ملی فوتبال ســوریه اســت و باید 
ســه امتیاز این دیدار را بگیریم.« هرچند این بازیکن از کیفیت 
مذاکراتش با مســئولان پرســپولیس پرده بر نداشت اما عدم 
تکذیب این خبر توسط او و پیگیری امور انتقالش از سوی مدیر 
برنامه رسمی اش نشان داد پیشنهاد باشگاه پرسپولیس کاملا 

جدی است.
گفته می شود مدیران باشگاه پرسپولیس به واسطه ابراز تمایل 
برانکو به دنبال جذب این بازیکن هســتند و تمایل زیادی برای 
خرید دژاگه از خود نشــان دادند اما فهرســت بازیکنان باشگاه 

پرسپولیس در حال حاضر تکمیل شده مگر اینکه برانکو و طاهری 
پیش از اتمام زمان نقل و انتقالات یکی از بازیکنان فعلی این تیم 
را از لیست خارج کنند تا جا برای این بازیکن باز شود در غیر این 

صورت خرید این بازیکن به زمان دیگری موکول خواهد شد.
نکته عجیب اما ســکوت مســئولان باشگاه پرســپولیس در 
قبال ادعای اشکان دژاگه اســت با وجود اینکه اشکان دژاگه 

روند مذاکرات را تلویحا تائید کرد مســئولان پرسپولیس نه 
این مســئله را تکذیب کردند نه تائید تا ابهام در این خصوص 
همچنان تداوم داشته باشد. به نظر می آید در روزهای پایانی 
فصل نقل و انتقالات تابستانی زیر پوست باشگاه پرسپولیس 
اتفاقات عجیبی در حال وقوع اســت که مــی تواند آرامش 

داخلی این مجموعه را مختل کند.

ورزش: حضور دوربین پرنده باشــگاه استقلال بر فراز 
تمریــن تیم ملی حاشــیه های عجیبــی را ایجاد کرد؛ 
اتفاقــی که با دخالت حراســت ورزشــگاه آزادی ختم 

به خیر شد.
 اولین تمرین تیم ملی فوتبال بعد از بازگشت از کره جنوبی در 
ورزشگاه آزادی برگزار شد که یک حاشیه عجیب داشت 
که حاضران را تحت تاثیر قرار داد و البته خشــم کارلوس 
کی روش را در پی داشت. میهمان ویژه تمرین   تیم ملی 
یک دستگاه هلی شــات بود که بر فراز تمرینات تیم ملی 
دیده شد و توجه همگان را به خود جلب کرد. در نگاه اول 
کی روش این هلی شــات را جاسوسی خواند و تصور کرد 
فرد یا گروهی قصد دارند از تمریناتش جاسوسی کنند. او 

به همین خاطر از حراست ورزشگاه آزادی کمک خواست 
و با ورود حراســت عامل ماجرا مشخص شــد. با توجه به 
اینکه همزمان با تمرین تیــم ملی در زمین اصلی آزادی، 
تمرین استقلال در زمین شماره دواین مجموعه ورزشی 
برگزار می شد، مشخص شد هلی شات دیده شده مربوط 
به باشگاه استقلال است. هلی شــات معروفی که علیرضا 
منصوریان چندین بار بابتش مجبور به پاســخگویی شده 
و از تمرینات این تیم تصویر برداری مــی کند، دیروز بر 
فراز زمین اصلی آزادی و تمرین تیم ملی رفت تا مشــکل 

جدیدی ایجاد شود. 
در نهایت سرمربی تیم ملی از موضوع عصبانی شده بود و با 

طعنه ها و لبخندهای معنادارش این دلخوری را علنی کرد.

ورزش سه: کارلوس کی روش در آخرین مصاحبه اش در 
حاشیه تمرین تیم ملی باز هم از مسئولان ورزش ایران انتقاد 
کرد. او با اشاره به اتفاقاتی که به زعم او برای تیم ملی رخ داده 
است عنوان کرد که فاصله مسئولان با تیم ملی بیشتر از قبل 
شده اســت. کی روش حتی در این مصاحبه گفت که قصد 
دارد حساب شخصی باز کرده و از مردم بخواهد به تیم ملی 

کمک مالی کنند.
پس از بازی ایران و ازبکستان و صعود به جام جهانی علی رغم 

اینکه رییس جمهوری در جلسه ای مهم حاضر بوده، از طریق 
وزارت ورزش و جوانان هماهنگی لازم انجام شد تا بازیکنان 
به دیدار دکتر روحانی بروند و پس از آن پاداش های تعیین 
شده را هم تا آن مرحله از بازی ها دریافت کردند. برای هر برد 
مبلغ ۴ هزار دلار برای بازیکنان و 8 هزار دلار برای سرمربی در 
نظر گرفته شده بود که این مبالغ پرداخت شد. وقتی رییس 
جمهوری جلسه مهم کاری خود را نیمه کاره رها می کند و 
به جلسه با اعضای تیم ملی می رود، این نشان دهنده توجه 

دولتمردان به کار تیم ملی است و برخلاف ادعای کی روش، 
در داخل ایران همواره تیم ملی مورد تحسین قرار گرفته است 

که نتایج فوق العاده  و بی نظیری کسب کرده است. 
بر اساس آماری که در این گزارش به آن اشاره شده و براین 
اســاس که تیم ملی بعد از بازی با ازبکستان 6 برد به دست 
آورده ، می توان گفت کــی روش و کادر فنی ۴8 هزاردلار و 
بازیکنان 2۴ هزار دلار پاداش گرفته اند که نمی تواند مبلغ 

کمی به عنوان پاداش باشد. 

ورزش: مدیرعامل برند جیووا )در ایران( اعلام کرد که این شــرکت 
نسبت به فسخ یک طرفه قرارداد و دریافت غرامت از فدراسیون فوتبال 
ایران رضایت داده و شــکایتش را پیگیری نخواهد کرد.  فدراسیون 
فوتبال بعد از عقد قرارداد با کمپانی تولید لباس جیووا و درست پیش 
از بازی تیم ملی در رقابت های مقدماتی جام جهانی برابر قطر ، این 
قرارداد را فسخ و لباس های کمپانی آدیداس را بر تن تیم ملی کردند. 
موضوعی که پیش و پس از این اتفاق تا مدت ها بحث رســانه های 
مختلف بود و حتی نماینده جیووا در ایران اعلام کرد که فدراسیون 
فوتبال در ازای فسخ یکطرفه این قرارداد باید غرامت بپردازد. با این 
وصف مدیرعامل جیووا در ایران   اعلام کرد که این شرکت دیگر پیگیر 

شکایت و دریافت غرامت از فدراسیون نیست و رضایت داده است.
خسارت 2.5 میلیون دلاری

در رابطه با قرارداد فدراســیون فوتبال و برند جیووا گفته می شد 

که غرامتی نزدیک به 2.5 میلیون دلار باید از ســوی فدراســیون 
فوتبال به این شرکت پرداخت شود. بردبار در این رابطه گفت:»من 
جمع غرامت را نمی گویم تنها شرایط را می گویم. برای هر مرتبه 
عدم استفاده از لباس جیووا برای هر کدام از اعضای تیم ملی مبلغ 
5 هزار یورو جریمه در نظر گرفته شــده بود. همچنین تا زمانی که 
قرارداد به طور رسمی   قانونی فسخ نشده هرجلسه تمرین اعضای 
تیم ملی بــدون لباس جیووا بــرای هر نفر مبلــغ 5 هزاریورو باید 

پرداخت می شد. 
آقای کی روش برای هر بار عدم استفاده از لباس جیووا مبلغ 5 هزار 
یورو باید جریمه پرداخت می کرد. و اگر حساب کنید این رقم بیشتر 
از آن مبلغ 2 میلیون یورویی که می گویند می شد. با این حال و با 
وجود این که اتفاقات خوبی برای ما نیفتاد ما به خاطر منافع ملی و 

تیم ملی سکوت کردیم و رضایت دادیم.«

یک شیء غریبه و عصبانیت کی روش
هلی شات استقلال در تمرین تیم ملی!

پاسخ دولتی به بیانیه مشترک و حرف های کی روش

پاداش پرداخت شده؛  48 هزار دلار سرمربی و 24 هزار دلار بازیکنان 

کمپانی ایتالیایی رضایت داد
فرار فدراسیون از غرامت 10 میلیارد تومانی 



با حضور معاون وزير ورزش و جوانان  

پلاك افتخار بر ديوار منزل استاد صابرى نصب شد
حميدرضاخداشناس   پيشكسوت در فرهنگ ما با مفاهيمى 
همچون تجربه ، دانايى و حكمت آميخته است و پيشكسوت 
ورزشى در عين داشتن آن صفات زيبا به مفاهيم والاى ديگرى 
همچون فتوت ، جوانمردى ، فروتنى و دستگيرى از مظلومان 

نيز آراسته است.
استاد محمد رضا صابرى پيشكســوت مشهدى دو و ميدانى 
ايران يكــى از ژن هاى خوب اخلاقــى در ورزش قهرمانى و 
حرفه اى است. او كه از خانواده اى اصيل و با پشت كار فراوان 
پا به   ورزش حرفه اى گذاشــت پس از كسب عناوين متعدد 
بين المللى و كشورى ســاليان متمادى هم به عنوان استاد، 
راهنماى جوانان و نوجوانان علاقه مند به ورزش در آموزش 
و پرورش و دانشگاه حضورى درخشان دارد. استاد صابرى با 
95 سال سن و كوله بارى از تجربه ، تربيت كننده قهرمانان و 
ورزشكاران زيادى در كشورمان بوده كه بعضى از آن ها اكنون 
خودشان پيشكســوت ورزش شده اند؛ ورزشــكارانى چون 
شجيع، قياسى ، زردكانلو، عســكرزاده كه اگر چه همه آن ها 
دو و ميدانى كار نيستند اما به گفته خودشان افتخار شاگردى 

استاد صابرى را داشته اند.
ديروز منزل استاد و پيشكسوت دو و ميدانى كشور مملو بود از 
علاقه مندان به اين بزرگوار عرصه ورزش كه همه آمده بودند ارج 
بدارند تلاش هاى سال ها خدمت اين مرد را به ورزش استان بزرگ 
خراسان و كشور و قدردانى كنند از همه افتخارات اين پهلوان. در 
مراسمى كه صبح ديروز و به همت معاونت فرهنگى و اجتماعى 
شهردارى مشهد در منزل استاد صابرى  با حضور دكتر احمدى 
معاون فرهنگى وزير ورزش ، صبوريان مدير كل تربيت بدنى استان، 
مجد مدير تربيت بدنى همگانى شهردارى مشهد و اهالى رسانه و 
ساير پيشكسوتان و ورزشكاران برگزار شد از پيشكسوت عرصه دو 
و ميدانى تجليل به عمل آمد و از پلاك افتخار استاد محمدرضا 

صابرى رونمايى شد.
*معاون وزير: فرهنگ تشكر و قدردانى را پايه سازى 

كنيم
در اين مراســم دكتر احمدى معاون فرهنگى وزير ورزش با 
قدردانى از معاونت فرهنگى و اجتماعى شــهردارى مشهد 
به خاطر روشــن كردن اين چراغ و ســنت خوب تجليل از 
پيشكســوتان ابراز اميدوارى كرد كه اين حركت زيبا ادامه 

داشته باشد.

وى در ادامه ضمن اشاره به حسن اخلاق استاد صابرى به 
خصلت اســتادى و معلمى اين پهلوان اشاره كرد و گفت: 
در چنين جلسه اى بايد به خودمان ياد آورى كنيم كه در 
ورزش ما علاوه بر بحث هاى فنــى و تاكتيكى به چيزهاى 
ديگرى نيز نياز داريــم از جمله نظم وانضباط كه اســتاد 
صابرى نمونه بارز اين مهم هســتند. بــدون نظم مطمئنا 
موفقيت در ورزش حاصل نمى شــود و آنچه بايد سرلوحه 
يك ورزشكار باشــد نظم است و بى شــك يكى از عوامل 
موفقيت استاد صابرى و شاگردانى كه ايشان تربيت كرده 
اند پايبندى به انضباط و تاكيد بر نظم اســت. همان طور 
كه پيامبر اكرم مى فرمايند احتــرام به بزرگ تر احترام به 
خداســت . لذا ما در اين جمع قدردان استاد صابرى عزير 

و ساير پيشكسوتانى كه در اينجا حضور دارند، هستيم.
*هشتمين پلاك

ديروز از هشتمين پلاك افتخار بر سر در منزل استاد صابرى 
در حالى رونمايى شد كه ساعتى قبل از آن هم پلاك افتخارى 

بر سر در منزل حسن وطيبه حاجبى ،پيشكسوتان بسكتبال 
اســتان و كشور نصب شــد. طبق گفته مســئولان ورزشى 
شهردارى و  استان تا آخر امسال از20 پلاك افتخار ديگر هم 

رونمايى خواهد شد. 
*صابرى: بايد ريشه سازى كنيم

اما استاد محمد رضا صابرى در پايان اين مراسم به بيان برخى 
خاطرات خود از دوران مربى گرى پرداخت و با اشاره به نقش 
استاد در ساختن شاگردان و پروراندن قهرمانان گفت: ما براى 
تعليم فرزندانمان نياز به معلم خوب داريم؛ معلمى كه معلم 
باشد و دلسوز شــاگردانش ، فرزندان مردم را همچون فرزند 

خود بداند و براى آن ها دلسوز باشد. 
 وى افزود:  يك ورزشــكار واقعى بايد علاوه بر اصول ورزشى 
همه موارد اخلاقى را چه در ميدان مســابقه و چه در جامعه 
رعايت كند. اگر ما معلمان و مربيان خوب داشــته باشيم بى 
شك شــاگردان خوبى تحويل جامعه خواهيم داد . بنابراين 
همه چيز به تعليم و تربيــت و آموزش بر  مــى گردد و اگر 

خواسته باشيم جامعه خوب داشته باشيم بايد ريشه سازى 
كنيم ؛ چرا كه اگر ريشه ، ريشه خوبى باشد ثمره آن نيز خوب 

خواهد بود. 
در حاشيه: 

*قرار است پيســت دو و ميدانى كه به نام استاد صابرى در 
مجموعه ورزشى كوثر احداث شده است امسال به بهره بردارى 

برسد.
*پيست دوو ميدانى دانشگاه فردوسى مشهد كه حاصل تلاش 
استاد صابرى است و يكى از پيســت هاى استاندارد ايران به 

شمار مى آيد هم به نام استاد صابرى نامگذارى شد.
* نقشه 20 پيست دو و ميدانى شهرستان هاى مختلف استان 

توسط استاد صابرى طراحى شده است.
* زردكانلو يكى از پيشكســوتان فوتبال استان كه افتخار 
شــاگردى اســتاد را دارد خواهان ثبت نام پيشكسوت دو 
وميدانى به جهت نظم و انظبــاط كارى در كتاب گينس 

شد . 

ديروز در مشهد انجام شد
تجليل از مدال آوران 8 دوره پارالمپيك 
ورزش: دومين گردهمايى مدال آوران پارالمپيك از ســئول 1988 
تا ريو 2016 با حضور مسئولان وزارت ورزش و جوانان، نمايندگان 
مجلس شــوراى اســلامى و مســئولان كميته ملى پارالمپيك و 
فدراســيون جانبازان و معلولان در سالن همايش هاى آستان قدس 
رضوى مشهد برگزار شد. در اين مراسم كه 45 ورزشكار پارالمپيكى 
و جمعى از خانواده هاى آن ها هــم حاضر بودند از مدال آوران 8 دوره 
پارالمپيك از ســئول 1988 تا ريو 2016 در رشته هاى دووميدانى، 
تيروكمان، تيراندازى، وزنه بردارى، جودو، واليبال نشسته و فوتبال 5 

نفره و 7 نفره با دادن لوح يادبود و هداياى نقدى تجليل به عمل آمد. 

 افشاگرى آناستازى در مورد پيشنهاد 
ايران

تسنيم: آندره آ آناستازى، سرمربى ايتاليايى تيم گدانسك و گزينه 
پيشين هدايت تيم ملى ايران نيز متهم شده به دليل داشتن تيم در 
پلاس ليگا، مجبور اســت از اين ليگ دفاع كند. او در پاســخ به اين 
مسئله اظهار داشت: شــايد مجبور شــوم براى اثبات دلايلم، بحث 
كنم ولى من اخيراً پيشنهادهايى از ايران و چين دريافت كردم ولى 
همچنان در گدانسك هســتم. چون اعتقاد دارم كه لهستان و ليگ 
اين كشور، مكانى سحرآميز براى مربيان است. آناستازى ادامه داد: 
پيشنهادهايى كه از ايران و چين داشتم، 2 يا 3 برابر دستمزد فعلى 

من در گدانسك بود. مى توانستم پول پارو كنم .

اردوى تيم ملى وزنه بردارى سنگين تر 
شد

ورزش: تيم ملى وزنه بردارى بزرگسالان كشورمان هم اكنون در اردوى 
سطح درياى شهرستان نور، خود را براى بازى هاى داخل سالن آسيا و 
مســابقات جهانى آماده مى كند. برهمين اساس مسعود چترائى وزنه 
بردار دســته 85 كيلوگرم به همراه اصغر ابراهيمى مربى تيم ملى كه 
در رقابت هاى وزنه بردارى بازى هاى يونيورسياد جهانى دانشجويان 
در چين تايپه حضور داشتند، به محض بازگشــت از اين رقابت ها، به 
اردوى تيم ملى ملحق شــدند.جالب اينكه اين وزنه بردار در دسته اى 
وزنه مى زند كه كيانوش رستمى هم حضور دارد. 13 ملى پوش حاضر در 
اين اردو را مجيد عسگرى، كيانوش رستمى، على ميرى، صالح چراغى، 
مسعود چترايى، سهراب مرادى، سيد ايوب موسوى، محمدرضا برارى، 
عليرضا سليمانى، على هاشمى، سعيد على حسينى، بهداد سليمى و 
همايون تيمورى تشــكيل مى دهند. رقابتهاى وزنه بردارى پنجمين 
دوره بازى هاى داخل سالن آسيا، از 27 شــهريور تا 3 مهر ماه در شهر 
عشق آباد كشور تركمنستان آغاز مى شود و على ميرى و مسعود چترايى 
(دسته 85 كيلوگرم)، سهراب مرادى (دسته 94 كيلوگرم)، على هاشمى 
و عليرضا سليمانى (دســته 105 كيلوگرم)، همايون تيمورى (دسته 

105+كيلوگرم) 6 ملى پوش حاضر در اين مسابقات هستند.

دبير فدراسيون بوكس: كنار گذاشته شدم
ايسنا: دبير سابق فدراســيون بوكس گفت: درباره قطع همكاريم با 
فدراســيون بوكس من كاملا بى اطلاع بودم و به هيچ عنوان استعفا 
ندادم ولى كنار گذاشــته شدم. على دانشــمندفر با اشاره به استعفا 
ندادنش از سمت دبيرى  فدراسيون بوكس اظهار كرد: به هيچ عنوان 
تا به امروز نامه استعفايى را به فدراسيون يا وزارت نفرستاده ام. خود 
آقاى داورى طبق صحبت هايى كه با وزارت كرده خواستار بركنارى 
من شده اند و وزارت هم با اين مسئله همكارى كرده است. تنها نامه اى 
به دست من رسيد كه زمان همكارى من با فدراسيون بوكس در سمت 
دبيرى به پايان رسيده اســت و من هم با قبول كردن اين تصميم به 

وزارت ورزش برگشتم. 

صعود نادال و فدرر به دور چهارم اپن آمريكا
ورزش: بامداد ديروز در ادامــه رقابت هاى تنيس اپن آمريكا، رافائل 
نادال و راجر فدرر حريفان خود را شكست دادند و به دور چهارم صعود 
كردند. در يكى از مهم ترين بازى ها رافائل نادال تنيسور شماره يك 
جهان به مصاف لئوناردو مير از آرژانتين رفت و با نتيجه سه بر يك به 
پيروزى رســيد.  در بازى مهم ديگر راجر فدرر مقابل فلسيانو لوپز از 

 اسپانيا قرار گرفت و با نتيجه  سه بر صفر به پيروزى رسيد. 
به  اين  ترتيب نادال و فدرر به دور چهارم راه يافتند.  

خبر

دوشنبه 13 شهريور  مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 آلمان - نروژ

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش 

D مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 صربستان 3 - 0 مولداوى

 گرجستان 1 - 1 جمهورى ايرلند
 ولز 1 - 0 اتريش

G مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 آلبانى 2 - 0 ليختن اشتاين

 اسپانيا 3 - 0 ايتاليا
I مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه

 فنلاند 1 - 0 ايسلند
 اوكراين 2 -  0 تركيه

مقدماتى جام جهانى منطقه آمريكاى شمالى و مركزى - گروهى
 آمريكا 0 - 2 كاستاريكا

 ترينيداد و توباگو 1 - 2 هندوراس
 مكزيك 1 - 0 پاناما

A مقدماتى جام جهانى منطقه آفريقا - گروه
 تونس 2 - 1 جمهورى دموكراتيك كنگو

B مقدماتى جام جهانى منطقه آفريقا - گروه
 زامبيا 3 - 1 الجزاير

C مقدماتى جام جهانى منطقه آفريقا - گروه
 مراكش 6 - 0 مالى

 گابن 0 - 3 ساحل عاج

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

پتى و انتقاد از 
«كودكان آرسنال»!

ديلى ميرر: بازيكن ســابق آرسنال 
به انتقاد شــديد از بازيكنان فعلى اين 
تيم پرداخت. امانوئــل پتى مى گويد: 
وقتى بازى هاى آرسنال را در اين فصل 

مى بينم، هيچ انگيزه اى را در پاهاى بازيكنان مشاهده نمى كنم. همه انتقادات را 
بر ونگر مى گذارند اما فكر نمى كنم تنها او تقصير داشته باشد. مگر يك بازيكن 
براى بازى كردن در يكى از بزرگترين باشــگاه هاى جهــان و يكى از بهترين 
استاديوم هاى جهان نياز به انگيزه دارد؟ يكى بايد كنار آن ها بنشيند و بگويد كه 
مانند بچه ها و كودكان رفتار نكنند. آن ها بايد افتخار كنند كه پيراهن آرسنال 

را مى پوشند.

لو: هوليگان هاى 
آلمانى از ما نيستند

اى اس پى ان: ســرمربى تيم ملى 
آلمان بــه انتقاد شــديد از برخى از 
طرفــداران تيم ملى اين كشــور در 
جريان ديــدار مقدماتى جام جهانى 

مقابل جمهورى چك پرداخت كه شــعارهايى در طرفدارى از نازيسم سر 
مى دادند و يك دقيقه سكوت و سرود كشور چك را نيز به هم زدند. يوآخيم 
لو در اين مورد مى گويد: من از اين اتفاق در جريان يك دقيقه سكوت بسيار 
سر خورده ام. آن ها هواداران ما نيســتند. بسيار منزجر كننده است كه اين 
عده خود را هوادار آلمــان مى خوانند آبروى مــا را در رده هاى بين المللى 

مى برند. 

نيستلروى و تمجيد از 
لوكاكو

ورزش: يكى از بهترين مهاجمين سال هاى 
اخير منچستريونايتد به تمجيد از خريد 
جديد شياطين سرخ در خط حمله و تيم 
سابقش پرداخت. رود فن نيستلروى معتقد 

است: يونايتد از پيش فصل شرايط بسيار خوبى داشت. سه بازى 9امتياز 10گل زده و بدون 
گل خورده نويد هدف اين تيم براى جام را نشان مى دهد. لوكاكو نيز براى يونايتد خوب كار 
كرده است. او نه تنها به وظيفه گلزنى خود عمل مى كند بلكه به ديگر بازيكنان نيز كمك 
بسيارى در خط حمله انجام مى دهد. البته در تيمى مانند منچستر هميشه توقعى جز گل 
زدن از شما نمى رود و اگر گل نزنيد صحبت ها در مورد شما آغاز مى شود. هر بازى فشار بر 

روى شانه  هاى شما براى گلزنى وجود دارد.

سرمربى 
تيم ملى شمشيربازى: 

خسته ترين تيم جهان هستيم
فارس: پيمان فخرى ، سرمربى تيم ملى شمشيربازى سابر گفت: با توجه 

به مسابقات متعددى كه پشت سر گذاشتيم، خسته ترين تيم جهان هستيم. 
وى در مورد عملكرد تيم ملى شمشيربازى در مسابقات دانشجويى اظهار داشت: 

ما در اين رقابت ها دنبال اين بوديم كه بتوانيم يك مدال بگيريم و جايگاه خودمان را 
حفظ كنيم اما خوشبختانه با 3 مدال برگشتيم. خيلى خوشحالم كه 2 نفر از شاگردانم 
يعنى محمد فتوحى و محمد رهبرى توانستند مدال بگيرند. فخرى با اشاره به اينكه 
ما در اين رقابت ها در بخش تيمى هم نائب قهرمان شديم، تاكيد كرد: كره اى كه تيم 
قهرمان جهانش را شركت داده بود به سختى توانست مقابل ما پيروز شود و حتى 

تا امتياز 30 تقريبا برابر پيش مى رفتيم. سرمربى تيم ملى شمشيربازى سابر 
در مورد ادامه برنامه ها، گفت: تيم ما در حال حاضر خسته ترين تيم 

جهان است چون مسابقات زيادى را پشت سر گذاشته است. 
فعلا بچه ها در استراحت مطلق هستند و از اواسط 

مهرماه كارمان را آغاز مى كنيم. 

گرايى: 
نايب قهرمانى كشتى 

فرنگى به چشم مسئولان نيامد
ايســنا: دارنده مدال برنز جهان گفت: نايب قهرمانى كشتى فرنگى در 

رقابت هاى جهانى فرانسه تحت تاثير نتايج كشــتى آزاد قرار گرفت و به چشم 
مسئولان نيامد. محمد على گرايى فرنگى كار وزن 71 كيلوگرم با بيان اين مطلب افزود: 

قبل از مسابقات انتخابى تيم ملى دچار آسيب ديدگى شديد شدم كه به همين دليل 
نتوانستم در مسابقات انتخابى تيم ملى عملكرد مناسبى داشته باشم. شدت آسيب ديدگى 
ام به حدى بود كه مى خواستم با گواهى پزشكى در مسابقات شركت نكنم ولى كادر 
فنى مجابم كرد كه در اين مسابقات شركت كنم و  هم خوشحال هستم كه با كسب 
مدال در مسابقات جهانى فرانسه توانستم جواب اعتماد آنها را بدهم.وى با بيان 

اينكه نايب قهرمانى تيم ملى كشتى فرنگى تحت تاثير نتايج كشتى آزاد قرار 
گرفت، خاطر نشان كرد: هيچ كشتى گير و تيمى براى باختن به ميدان 

مبارزه نمى رود. كشتى گيران آزاد هم بد شانسى آوردند . آنها 
براى كشورمان كم موفقيت كسب نكرده اند كه حالا 

اينقدر به آنها كم لطفى مى شود. 

خادم: 
موفقيت فرنگى كاران 

نبايد فراموش شود
سايت فدراسيون كشتى: رئيــس فدراسيون كشتى گفت: در اين 

چند ساله كشتى ايران توانسته حركت رو به جلويى داشته است. رسول خادم 
رئيس فدراسيون كشتى در مورد نتايج تيم هاى ملى كشتى در رقابت هاى جهانى 

فرانسه اظهار داشت: در كشتى فرنگى نتيجه رضايت بخشى را بدست آورديم و تيم 
كم تجربه ما نايب قهرمان شد، البته نتيجه حاصله از اين بابت ارزشمند است كه به دليل 
پايبندى بر مسابقات انتخابى، كشتى گيرانى كه از دل اين رقابت ها راهى رقابت هاى 
جهانى شدند، توانستند نتايج قابل قبولى را بدست آوردند.وى ادامه داد: البته شايد اگر 
كمى بى تجربگى فرنگى كاران جوان اعزامى به اين مسابقات نبود مى توانستيم به 
جاى مدال برنز به مدال طلا برسيم، اما قطعا در آينده اى نزديك اين امر نيز محقق 

مى شود. وى تصريح كرد: در اين بين موفقيت فرنگى كاران و مدال آورانى 
همچون عبدولى، نورى و گرايى در پشت حواشى كشتى آزاد ، آنگونه 

كه شايسته  بود، ديده نشد. از مردم عزيز مى خواهم دلاورى 
اين قهرمانان در مســابقات جهانى فرانسه را 

فراموش نكنند.
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داويد ويا ستاره با تجربه اســپانيايى ها كه در ليگ 
آمريكا توپ مى زند اما آنقدر در اين ليگ درخشيد 
كه دوباره بعد از مدت ها به تيم ملى دعوت شــد در 
توئيتى مى گويد هيچ كلمه اى نمى تواند احساسش در 

بازگشت به تيم ملى اسپانيا را توصيف كند.

شجاع خليل زاده بازيكن پرســپوليس با انتشار عكسى در 
اينســتاگرامش در زمان تمرينات در كنار گاديون منشــا، 
در متنى به زبان انگليســى تولد اين مهاجــم نيجريه اى 
قرمزپوشــان را به وى تبريك گفته و برايش در زندگى و در 

باشگاه پرسپوليس آرزوى موفقيت كرده است.

باشگاه بايرن مونيخ در توئيتر خود تولد 29سالگى 
جروم بوآتنگ مدافع مستحكم خود را تبريك گفت 
و براى يادآورى خدماتى كه اين بازيكن براى بايرن 
انجام داده با چندين عكس در زمان بالا بردن جام به 
همراه قرمزپوشان، حق مطلب را كاملا بيان كرده است.

تونى كروس ستاره رئال مادريد با انتشار عكسى از 
خود در توئيترش از اهداى پيراهن و مدال قهرمانى 
ســوپرجام اخير خود به يك بنياد خيريه خبر داد 
كه پول فروش آن صرف كمك بــه  كودكان نيازمند 

خواهد شد.

از «ال گورديتو» تا جادوگر
«ايسكو» ستاره اقبال اسپانيا در راه جام جهانى

دانيال صدقى: اگر اخبارى كه چند هفته پيش 
در مورد دلايل منچستريونايتد براى عدم دراختيار 
گرفتن ايســكو مطرح شــده بود، صحت داشته 
باشند، به طور حتم مســئولان اين باشگاه بعد از 
نمايش خيره كننده او با پيراهن تيم ملى اسپانيا 
مقابل ايتاليــا در برنابئو، پشــيمانى را به معناى 
واقعى كلمه احســاس كرده انــد. در خبرها آمده 
بود كه اســتعدادياب هاى من يونايتــد به دليل 
بيش از حد بزرگ بودن اندازه ســر ايســكو، او را 
براى اين تيم مناســب ندانسته بودند! در ديدارى 
كه بيش از هرچيــزى براى آتــزورى يك درس 
بزرگ و فراموش نشــدنى از نظر ســرعت بازى و 
استعداد فردى مهره ها بود، ســتاره رئال مادريد 
به تنهايى بوفون و ايتاليا را از جام جهانى روســيه 
دور كرد. «فرانسيســكو رومن آلاركون سوارس» 
ملقب به ايسكو در شبى كه همه منتظر درخشش 
«آسنسيو» ديگر پديده اين روزهاى فوتبال اسپانيا 
بودند، نگاهها را به سوى خود خيره ساخت. ايسكو 
ديواردفاعى ضعيف ايتاليا را دوبار فرو ريخت. يك 
بار از روى ضربه ايستگاهى و بار دوم با ضربه پاى 

چپ و توپى كه در كنج دروازه بوفون جاى گرفت. 
او تا مى توانســت با تكنيك بالاى خــود در اين 

مسابقه، لاجوردى پوشان را آزار داد. 
در نيمه دوم هم ورراتى را با توپى كه از بين پاهايش 
رد كرد و يك بار با رد كردن توپ از بالاى سرش، 
ميخكوب كرد. در نهايت حاضــران در برنابئو به 
احترام اين كلاس بازى، از جا برخاســته و برايش 
كف زدند. همان تماشــاگرانى كه ايسكو به مرور 
زمان در همين ورزشــگاه دلهايشــان را تسخير 
كرده است. فصل گذشــته پيش از پيروزى2-4 
رئال مادريد مقابل بايرن مونيخ در چمپيونزليگ، 
ايسكو تنها 77 دقيقه دراين رقابت ها بازى كرده 
بود. اما در چهار بازى آخر تورنمنت از جمله فينال 
با يوونتوس، او يك گل به ثمر رســانده و نمايشى 
فراتر از حد انتظار داشت و هميشه به عنوان بازيكن 

اصلى درتركيب تيم زيزو به ميدان رفت. 
گل سرنوشت ساز او برابر منچستريونايتد درفينال 
سوپرجام اروپا هم نويد يك فصل درخشان ديگر 

را داده بود. 
در اين شرايط تصور اينكه ايسكو در روزهاى آغازين 

فوتبالش در كوچه پس كوچه هــاى بنالمادنا، با 
لقب (ال گورديتو )پسربچه چاق خطاب قرار داده 
مى شد، سخت و دشوار است. شايد انتقادهاى وارده 
به او بيشتر از روى حسادت بوده اند. چرا كه هربار 
ايسكو در زمين هاى فوتبال حومه شهر پا به توپ 
مى شد، به راحتى از حريفانى كه از نظر قدرت بدنى 
برتر از او بودند، عبور مى كرد. ستاره اقبال او همان 
جا شكل گرفت. سپس راهى والنسيا شد و در تيم 
اصلى به ميدان رفت و بعد با شــش ميليون يورو 
راهى مالاگا شــده و دو فصل در ورزشگاه روسالدا 
بازى كرد. اما آينده درخشانى در پايتخت درانتظار 
او بود. رئال مادريد و حالا تيم ملى اسپانيا به داشتن 
چنين جادوگرى در تركيب خود افتخار مى كنند. 
لوپتگى به لطف حضور او اسپانيا را با صدرنشينى 
گروه به يك قدمى روسيه رسانده و ايتاليا به خاطر 
گل هاى او براى نخستين بار براى رسيدن به اين 
رقابت ها بايد از پلى اف عبور كند. ايســكو در 21 
بازى ملى تا امروز 5 گل به ثمر رسانده است. فصل 
گذشته گل ديرهنگام او در ومبلى مقابل انگليس 

بازى را به تساوى كشانده بود.   
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 جامعه/ مسعود حیدری معینی 
900هــزار تومان برای ســرویس 
لباس  برای  مدرسه، 85هزارتومان 
فرم و متوسط روزی 2000 تومان هم باید برای 

خرید از بوفه مدرسه به فرزندم پول بدهم. 
البته این جدای از پول های دیگری است که تحت 
عنوان بازدید علمی، هزینه چاپ عکس، هوشمند 
ســازی کلاس، رنگ آمیزی کلاس، خرید مایع 
دستشــویی و پول برگه امتحانی و... باید تا آخر 

سال بدهم.
این ها ســخنان پدر یک دانش آموز اســت که از 
هزینه های سرسام آور تحصیل فرزندش آن هم در 

یک مدرسه دولتی، گلایه دارد.

ازپسهزینههابرنمیآیم
احمدی در ادامه می گوید:ســه فرزند مدرسه ای 
دارم و کارمنــد قراردادی یکی از ادارات هســتم 
با درآمد ماهیانه یک میلیون و 300هزار تومان. 
اجاره خانه و اقساط خرید جهیزیه دخترم را هم 

به آن اضافه کن!
وی می گوید: همســرم به همراه فرزندانم ترشی 
درســت می کنند و من هم بعد از ظهر ها با وانت 
ترشی ها را به مغازه ها یا کنار بزرگراه ها می برم و 
می فروشم اما اکنون یک هفته است که ماشینم 

خراب شده و از کار و زندگی افتاده ام.

نقشهکشیدنبرایپولگرفتنازمردم
اصلانــی از معلمان با ســابقه دربــاره دریافت 
هزینه های آموزش از ســوی مــدارس می گوید: 
همه مــا می دانیم که جیب آمــوزش و پرورش 
خالی است، ولی مسئولان حفظ آبرو می کنند و 
از سویی باید چرخ مدارس هم بچرخد. بنابراین 
هر روز کمیته ها و کمیســیون هایی در آموزش 
و پرورش تشکیل می شود تا بررسی کنند تحت 
عناوین کمک به مدرســه و غیره از مردم پولی 
بگیرند. نمونه آن، حق ســرویس مدرســه است 
که مبلغی بــه جیب آموزش و پرورش می رود یا 
همین لباس فرم که بیشتر افرادی که با آموزش 
و پــرورش قرارداد می بندند، اگــر درصدی را به 
مدارس یا ادارات ندهند ادامه کار برایشان مقدور 

نخواهد بود.

مسئلهایبهنامبوفهمدارس
خانم ســادات نژاد که مدیر مدرســه است نیز 
می گوید: چند ســالی است که دستورعمل هایی 

برای بوفه مدارس به مدارس ارســال می شــود 
و می گوینــد از کدام شــرکت ها خرید کنیم که 
محصولات استانداردی داشته باشند. تا اینجای 
کار خوب اســت امــا بعد متوجه شــدیم این 
شــرکت ها باید درصدی را به ادارات کل آموزش 

و پرورش بدهند!
باقــر محمــودی، مدیــر مدرســه ابتدایی نیز 
می گوید:آموزش و پرورش اسامی چند شرکت را 
به ما اعلام کرده که دانش آموزان برای لباس فرم 
باید فقط به این مراکــز مراجعه کنند. از درآمد 
حاصله میــزان دو درصد بــرای اداره آموزش و 

پرورش و سه درصد برای مدرسه واریز می شود.
عبدی، معاون پرورشــی یکی از دبیرســتان ها 
می گوید: تمام سود بوفه مدارس به جیب آموزش 
و پرورش می رود و مبلغ ناچیزی را به کسی که 
بوفــه را اداره می کند، می دهنــد.  ای کاش این 

محصولات حداقل کیفیت خوبی داشته باشد. 

خروجازچارچوبقانون
جرجانی از معلمان با سابقه می گوید: متأسفانه 
در کلانشهرها شاهد برندسازی در حوزه مدارس 
هستیم و شاهدیم که دانش آموزان تنها به دلیل 
نام و شهرت برخی مدارس از کیلومتر ها دورتر به 
مدرسه می آیند و باید از سرویس استفاده کنند. 

همچنین چون این دانش آموز، خارج از محدوده 
اســت، حتماً بحث کمک به مدرســه هم پیش 
می آید وگرنه ثبت نامش نمی کنند و چون مدیر 
می خواهد برای مدرســه اش کلاس بگذارد پس 
لباس فرم هم اجباری اســت و چون بیشتر این 
مدارس در مناطق خاصی از شهر است که وضع 
مالی خوبی هم دارند برخی دانش آموزان گاهی 
روزانــه تا 50هزارتومان و بیشــتر هم در مقطع 
ابتدایی از بوفه ها خرید دارنــد. 10درصد از این 

پول چقدر می شــود. این پول نه در هیچ حساب 
دولتی وارد می شود و نه کسی از مبلغ آن خبردار 

می شود. 

لباسفرممدارساجبارینیست
عضو کمیســیون آمــوزش و تحقیقات معتقد 
اســت: آموزش و پرورش باید در چارچوب قانون 
قدم بردارد؛ چرا که منشــأ فســاد و انحراف در 

دستگاه های اجرایی ما خروج از قانون است.
ضیــاء الله اعزازی تأکید می کند: شــاید رو به رو 
شــدن آموزش و پرورش با کمبود شدید منابع 
مالی سبب شده برخی مدیران عملکرد درستی 
نداشته باشند. مدیران ما باید ابتکار عمل داشته 
باشند و از منابع قانونی، مخارج مدرسه را تأمین 
کنند. کافی است سراغ خیران بروند که خودشان 

آمادگی دارند به آموزش و پرورش کمک کنند. 
معاون اداره کل فرهنگی هنری معاونت پرورشی 
وزارت آموزش و پــرورش به صراحت می گوید: 
لباس فرم مدارس به هیچ عنوان اجباری نیست 
و در آیین نامه لباس فرم مدارس توصیه شــده 
اســت که لباس فرم مدارس از پارچه های ایرانی 

تهیه شود.
علی عراقــی می افزاید: مدیران مدارس مختار به 
انتخاب تولیدی های لباس فرم هستند، ولی حق 

دریافت هیچ پورسانتی را تحت هر عنوانی ندارند.

واریزهاییکهخلافقانوناست
رئیس اداره توســعه انجمن های مدارس کشور 
می گوید: واریز هرگونه وجهی از مبلغی که اولیا 
پرداخــت می کنند به حســاب ادارات آموزش و 

پرورش خلاف قانون است.
محمدرضا ولــی زاده می افزاید: ادارات آموزش و 
پرورش را از ورود به این حوزه نهی کرده ایم اما در 
تیپ قراردادی که تنظیم شده است مدیر مدرسه 
به نیابت از والدین، کارفرما اســت و در این تیپ 
قراردادی هســت که اشاره می کند حق الزحمه 
عوامل اجرایی مدرسه به عهده پیمانکار است که 
در استان های مختلف در کشور رقم متفاوتی را 
دارد؛ به عنوان مثال در استان اصفهان تاکسیرانی 
مســئولیت حمل ونقل دانش آموزان را بر عهده 

دارد که دو درصد را برای خودش برمی دارد.

نگاهبیتفاوتدولتبهآموزشوپرورش
به هر حال آنچه مشخص است این است که در 
مدارس مختلف و بنا به سلیقه های متفاوت مدیران 
مدارس، مبالغ مختلفی هم از اولیای دانش آموزان 
مطالبه می شــود و در بســیاری از مــدارس به 
صورت ناگفته و نانوشته، پرداخت همین مبالغ، 
ضامن نام نویســی دانش آموز در مدرسه به شمار 
می آید. البته برای اینکه از حق نگذریم، باید تأکید 
کنیم که مدیران مدارس نیز برای اداره مدرســه 
با مشکلات زیادی روبه رو هستند و در بسیاری 
موارد حتی در پرداخت قبض های آب و برق و گاز 

مدرسه به مشکل برخورد می کنند.
سرانه مدارس تکافوی هزینه های سنگین مدارس 
را ندارد و مدرســه را هم با باد هوا نمی توان اداره 
کــرد. بنابراین ادارات آمــوزش و پرورش نیز بر 
بسیاری از تخلفات غیررسمی چشم می بندند تا 

راه ورود پول به مدارس بسته نشود.
در این میان بیشــترین انتقاد به دولت و مجلس 
وارد است که در نظام بودجه بندی سالیانه، سهم 
آموزش و پــرورش را آن قدر اندک می بینند که 
بودجه ایــن وزارتخانه بــزرگ و راهبردی، تنها 
تکافوی حقوق کارکنان را داشــته باشد؛ آن هم 
حقوقی که معلمان هرگز از آن راضی نیســتند. 
پس تا نگاه کلان دولت و مجلس به نظام تعلیم 
و تربیــت و هزینه های ناگزیــر آن تغییر نکند، 
نمی توان به عوض شدن شرایط در مدارس امید 

چندانی بست.

قانون  نداریم یا آموزش و پرورش نظارت نمی کند؟

هزینههایحاشیهایمدارسپررنگترازمتن
 دوشنبه 13 شهریور 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :

 آموزش و پــرورش باید در 
چارچوب قانون قدم بردارد؛ 
چرا که منشأ فساد و انحراف 
در دســتگاه های اجرایــی ما 

خروج از قانون است.
شاید رو به رو شدن آموزش 
و پــرورش با کمبود شــدید 
منابع مالی سبب شده برخی 
درســتی  عملکرد  مدیــران 

نداشته باشند

حقوق هایی که مایه آبروریزی کشور است!
دو خبــر را در هفته گذشــته در مورد بازنشســتگان خواندید: اجتماع 

بازنشستگان، فروش اتومبیل قسطی به آنان. 
اجتماع بازنشستگان در جلوی مجلس شورای اسلامی برای رفع تبعیض و 
افزایش حقوق شرم آور بازنشستگی که در حقیقت به مثابه قوت لایموت 
اســت، در هفته گذشته و شعاری که می دادند و خواهان پایان بخشیدن 

به بی عدالتی بودند.
حقوقی بین یک میلیون و 300 هزار تومان تا 2 میلیون و 2 میلیون و نیم 

و حداکثر 3 میلیون آن هم بندرت!
در حالی که حقوق های نجومی کمابیش پرداخت می شود، شنیدم حقوق 
35 میلیون تا 50 میلیون تومانی هم به بعضی از عزیز دردانگان می پردازند.

چند روز پیش خبرنگاری ایتالیایی که با من سابقه دوستی دارد، پرسید 
حقوق ماهانه ای که دولت بابت بازنشستگی به شما می پردازد چه مبلغی 
است؛ در کشــور ما یک روزنامه نگار که 150 عنوان کتاب از او به چاپ 
رسیده باشد، سال ها در رادیو و تلویزیون برنامه رادیویی و تلویزیونی داشته 
باشد، کتاب هایش در کتابخانه کنگره آمریکا زیر عنوان نویسنده و مورخ 
قفسه جداگانه ای داشته باشد و حدود 20 هزار مقاله در جراید کشور طی 
40 سال فعالیت نوشته باشد مثل هر هنرمند، هر موسیقیدان و هر نقاش 

حقوق بسیار بالایی در ماه دریافت می کند. 
 او متعجب بود و خیال می کرد من دروغ می گویم. گفتم یکی دو ســال 
پیش استاد جمشید مشایخی در یک برنامه تلویزیونی گفت که حقوق 
بازنشســتگی اش به عنوان یک هنرمند مطرح تئاتر و سینما ماهانه یک 
میلیون و 300 هزار تومان اســت. چند سال پیش صاحب یک شرکت 
کولرسازی، تصویر بزرگ استاد را روی بنرهایی در اتوبان ها نصب کرد و از 
ایشان به نحو شایسته ای قدردانی کرد. حالا نمی دانم از خجالت او درآمد یا 
نه، حقوق ماهانه بازنشستگی من کمی از استاد بیشتر است و یک میلیون 
و 450 هزار تومان است. فوق لیسانس هم هستم. می توانم فیش بانکی آن 
را هم به همه نشان دهم. در عوض کسانی در این مملکت هستند که از 
صندوق دولت ماهانه 70 تا 100 میلیون تومان و بیشتر دریافت می کردند 
و چون گند قضیه بلند شد گویا 5 میلیارد تومان به خزانه بازگشته و عجالتاً 
چون ســر و صدای ماجرا خوابیده است، نمی دانیم ماجرای حقوق های 

نجومی پایان یافته یا نه.
آقای اژه ای پارسال اعلام کرد قبل از دولت یازدهم حقوق ها نجومی نبوده 
و خود من )معتضد( وقتی در دیداری مصاحبه وار از رئیس دولت نهم و 
دهم دکتر احمدی نژاد میزان حقوق ایشان را پرسیدم رقمی زیر 7 یا 8 
میلیون تومان را با تمام مزایا و اضافه کاری ذکر کردند و دلیل و سند هم 
آوردند، خبرنگار ایتالیایی باور نکرد و گفت: شــما شوخی می کنید من 
خودم سه چهار سال پیش در همایش بین المللی اینترنت و گردشگری 
که یک شرکت جهانی با شرکت 700 نفر در برج میلاد ترتیب داده بود، 
دیدم در فاصله پس از پایان جلســه و صرف ناهار حدود 300 نفر با شما 
عکس گرفتند، کسانی که شما را از طریق رادیو و تلویزیون و مطبوعات و 

کتاب هایتان می شناختند.
من پاسخ دادم ذکر این رقم را لازم می دانم؛ زیرا فقط من نیستم که چنین 
حقوق ناچیزی دریافت می دارم، بســیاری از کارمندان بازنشسته دولت، 
دبیران، معلمان، افسران نیروهای مسلح و حتی بعضی از استادان دانشگاه، 

حقوقی در همین حد و اندازه دریافت می کنند.
او گفت یعنی شما ماهی 450 دلار حقوق بازنشستگی دریافت می کنید؟ 
گفتم بله، ولی من از محل دریافت حق التألیف کتاب هایم )چند سالی 
اســت کتاب هم مشــتری و خواننده خود را از دســت داده و با افزایش 
بهای کاغذ و بالا رفتن تعرفه کاغذ کتاب ها گران تمام می شود و ناشران 
علاقــه ای به امضای قرارداد نگارش کتــاب یا تجدید چاپ ندارند( و نیز 
تهیه برنامه های رادیویی و حق سخنرانی هایی که در کنفرانس ها و مجامع 
علمی ایراد می کنم یا حق مشورت تاریخی در خصوص فیلم های سینمایی 
و ســریال های تاریخی و فیلم های مستند درآمد متوسطی دارم و چرخ 

زندگیم می چرخد.
ولی هر بازنشسته ای این عایدات را ندارد که تاریخ بنویسد، رمان بنویسد، 
مقاله نویسی کند، نمایشنامه رادیویی بنگارد یا مشاور سریال های تلویزیونی 
یا فیلم های مستند تاریخی باشد. اخیراً سریال ها و فیلم های تاریخی هم 
افت کرده و مردم که اغلب اندوهگین هستند می روند فیلم های شاد مانند 
40 کیلو آلبالو و من ســالوادر نیستم و امثال آن را تماشا می کنند و من 
خیلی خوشحال هستم دست کم در زمینه فیلم های کمدی، اهل سینما 
کمیتشان لنگ نیست و الحمدلله به فروش های 20 میلیارد تومانی هم 
رســیده ایم. اما در روزنامه خواندم این فیلم های کمدی فقط در کشور ما 
خریدار و تماشاچی دارد و کشورهای دیگر حتی همسایه ها استقبالی از 

آن ها نمی کنند.
خبرنــگار ایتالیایی رفت و من پیش از رفتــن از او قول گرفتم این رقم 
حقوق امثال مرا جایی نشــر ندهد؛ زیرا مایه آبروریزی کشور است. به او 
اطمینــان دادم من از راه قلم و ســخنرانی و کتاب جبران عنایات دولت 
محترم را می کنم و امید دارم دولت معظم باز هم بیشتر به امثال آقایان 
صفدرحسینی و صدقی و امثالهم برسد که خدای ناکرده به آنان بد نگذرد 
و کم و کسری نداشته باشند. وقتی او رفت روزنامه قدس را آوردند و من 

خبر فروش خودرو به بازنشستگان را در آن خواندم.
خدا خیرشان بدهد. لابد همین پرایدهای درب و داغان و سایر تولیدات 
روی دســت مانده و باد کرده را می خواهند به بازنشستگان صدقه سری 
بفروشــند و 16 درصد هم بهره بگیرند، در حالی که در تمام کشورهای 
دنیا بهره چندانی بابت اتومبیل قسطی گرفته نمی شود و در همین امارات 
متحده و کویت و ســایر ممالک همســایه و ترکیه جایزه هم می دهند 
کــه مردم خودروی تولید داخل و خــارج بخرند. واقعاً عجب حمایتی از 
بازنشســتگان می کنند. آخر بازنشســته با این حقوق ناچیز کجا رویش 

می شود و برود ثبت نام خودروی وطنی کند؟
در کابینه دوازدهم دیدم الحمدلله تا توانســته اند آب بسته اند به کابینه 
و مشــاغل جدیدی به عنوان معاونت درست کرده اند. مثلاً آقای رئیس 
جمهور نتوانسته از همکاران سابقشان دل بکند، تعداد معاونان و دستیاران 

را بیشتر کرده اند.
باز دیدم قرار است چهار معاونت جدید به وزارت امور خارجه اضافه شود؛ 
مثل معاونت اقتصادی و معاونت شهروندی و معاونت ایرانیان... ان شاءالله 

سایر وزارتخانه ها نیز پست های تازه ایجاد خواهند کرد.
عــده حقوق بگیران در رده های بالا که قاعدتاً باید حقوق و مزایای 4، 5 
میلیون تومانی )حداقل( برایشــان در نظر گرفته شود روز به روز بیشتر 
می شــود در زمان یکی از وزرای ســابق نفت شنیده بودم ایشان 14 نفر 
مشاور عالی داشت که وزیر بعدی ملاحظه را کنار گذاشت و اغلب آنان را 
جواب کرد. باز در مجلس گفته شد آقای وزیر نفت عده ای از نمایندگان 
دوره ســابق مجلس یا نامزدهای راه نیافته به مجلس را به سمت مشاور 
در وزارتخانه استخدام کرده، خود ایشان توجیه کرد که بالاخره باید نان 
بخورند، اگر بیکار باشند مشکل ایجاد می شود. نان رسانی بد نیست اما از 

کدام محل، از کدام پول های باز شده از تحریم؟

یادداشت های ساعت 25

 جامعه/ محبوبه علی پور  روز گذشــته رسانه ها به نقل از 
احمد میدری، معاون رفاه اجتماعــی وزارت تعاون، کار و امور 
اجتماعی اعلام کردند که مسائل زنان ایرانی دارای همسر افغانی 
در وزارت اطلاعات طرح شــده است. همچنین لوایحی در این 
زمینه از دولت مجدداً به کمیسیون لوایح بازگشت و آنجا تصویب 
شد که کارت هویتی به کودکان این زنان و یا سایر اتباع بیگانه 
که کودکان آنان در ایران متولد شده اند، داده شود. بنا بر گفته 
وی، کودکان ایرانی حاصل از ازدواج زنان ایرانی با همسر افغان 
می توانند شناسنامه و کارت ســلامت بگیرند تا بتوانند یارانه 
نقدی نیز بگیرند. وی گفته بود که این مســئله تصویب شده و 
امید است در دولت نیز تصویب شود و سپس به مجلس شورای 

اسلامی می رود.

ارائهطرحیدربیخبریمتولیانامر
در حالی معــاون رفاه اجتماعی وزارت رفــاه درباره طرحی با 
موضوع صدور شناســنامه و تابعیت اطفــال حاصل ازازدواج با 
مردان خارجی سخن گفته که بســیاری از متولیان امر از این 

مقوله بی اطلاع هستند.
محمد کاظمی، نایب رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس 
در این باره به گزارشــگر ما گفت: در حــال حاضر طرحی در 
خصوص تأیید تابعیت اطفال حاصل از ازدواج با پدرانی که جزو 
اتباع خارجی هســتند در کمیسیون حقوقی و قضایی در حال 
بررســی اســت اما از موضوعی که در وزارت کار، تعاون و رفاه 

اجتماعی مطرح شده اطلاعات روشنی ندارم.

ســیف الله ابوترابی، سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور نیز با 
اعلام بی خبری از این موضوع در گفت و گو با قدس تصریح کرد: 
ما هم در اخبــار دیدیم ولی نمی دانم این مقوله چگونه مطرح 
شده است؟ البته شنیده ایم که قراراست برای فرزندان مادرانی 
که دارای همسر از اتباع خارجی هستند کارتی صادر شود ولی 
در جریان چگونگی اجرای آن نیستیم. همچنین برنامه خاصی 
برای صدور اوراق هویتی و شناســنامه ای برای چنین اطفالی 
نداریم و این مسئله باید از سوی مجلس شورای اسلامی تصویب 

شود.

اعطایتابعیت؛آرزویبیفرجام
با توجه بــه اینکه مقوله اعطای تابعیت کودکان حاصل ازدواج 
با اتباع خارجی سال هاست که در دولت های مختلف به عنوان 
موضوعی حساسیت زا شــناخته می شود، آیا اجرای این برنامه 

منجر به پذیرش تابعیت ایرانی این اطفال خواهد شد؟ 
مظفــر الوندی، دبیر مرجع ملی کنوانســیون حقوق کودک با 
انتقاد از انعکاس شتابزده این گونه برنامه ها به گزارشگر ما گفت: 
با وجود موضوعات متعددی که در این قضیه مطرح شده هنوز 
نکات دقیقی از این برنامه روشــن نشده و مشخص نیست که 
لایحه مذکور در دولت به تصویب رسیده است یا خیر. همچنین 
تا زمانی که این لایحه در مجلس شــورای اسلامی به تصویب 
نرســد ضمانت اجرایی نخواهد داشت. در واقع طرح و انعکاس 
مسئله صدور شناسنامه برای کودکان حاصل از ازدواج با اتباع 
خارجی به صورتی که در رســانه ها منتشــر شده تنها اقدامی 

هیجانی است.
وی با اشاره به اهمیت توجه به سرنوشت اینگونه اطفال تأکید 
کرد: به هر حال مشــخص شدن وضعیت اینگونه اطفال بسیار 
اهمیت دارد و البته تلاشــهایی از سوی دولت برای این قضیه 
در دســت انجام اســت. به هرروی سروسامان دادن به اینگونه 
افراد مشکوک التابعیت از جوانب مختلف اجتماعی، فرهنگی و 

سیاسی به سود جامعه است. 

اینکودکانهمایرانیهستند
مونیکا نادی، فعال حقوق کودک نیز در این باره گفت: مطابق 
ضوابط قانــون مدنی، کودکانی که حاصل ازدواج زنان ایرانی با 
مردان خارجی هســتند و در داخل کشور هم زندگی می کنند 
قاعدتــاً می توانند تابعیت کشــور را کســب کننــد. اما طبق 
دستورالعمل ها و بخشنامه هایی که وجود دارد اعطای اینگونه 
تابعیت ها محدود شده و این افراد امکان دریافت تابعیت ایرانی 
را ندارنــد. البته همین معضل پیش از این باعث محرومیتهای 
اجتماعی همانند محرومیت از آموزش و تحصیل برای چنین 
اطفالی می شد که خوشبختانه این مسئله برطرف شده است. 
ناگفته نماند جدای از ایــن چالش که این افراد تابعیت ایرانی 
ندارند در راستای تحصیل، در بهره مندی از خدمات و حمایتهای 
اجتماعی با مشکل مواجهند. به این ترتیب تا زمانی که مسئله 
اعطای تابعیت آن ها حل نشود این موضوع می تواند چالش هایی 

را برای این گروه و حتی جامعه ما در آینده ایجاد کند.
این وکیل پایه یک دادگســتری ادامه داد: بارها راههای قانونی 
برای اعطای تابعیت و حتی هویت به اینگونه اطفال مطرح شده 
اما سرانجام درعمل چندان اثری نداشته است. بنابراین طرحی 
که از سوی وزارت رفاه برای اعطای هویت اینگونه فرزندان ارائه 
شده جای تقدیر دارد و می تواند بخشی از مشکلات این گروه را 
حل کند اما ما باید به سوی برنامه هایی برویم که به این اطفال 

تابعیت ایرانی اعطا شود که برنامه پیشنهادی وزارت رفاه چنین 
کارایــی را ندارد. درواقع این طرح، برنامه ای موقت برای اعطای 
هویت به کــودکان حاصل ازازدواج زنان ایرانی با اتباع خارجی 
است. البته شنیده می شود دولت به دنبال تصویب لایحه ای در 
زمینه تابعیت اینگونه اطفال هست که هنوز به فرجام نرسیده 

است.

مسائلامنیتیرافراموشنکنیم
مونیکا نادی همچنین تأکید کرد: گرچه درهر کشوری اعطای 
تابعیت پیرو قوانین خاصی اســت اما باید توجه داشــت این 
اطفال در ایران متولد شده اند و پرورش یافته اند. همچنین روند 
مهاجرت مردان غیرایرانی و ازدواج زنان ایرانی با آن ها در شرایط 
عادی و در حجم گسترده صورت گرفته است. چنان که تعداد 
بسیاری از اطفال ایرانی طی همین روند متولد شده اند. بنابراین 
اگر به دنبال تأمین امنیت کشــور هستیم می توانیم با اعطای 
تابعیت به این اطفال در این زمینه موفق شویم. چراکه با ادامه 
مقاومــت در این مقوله همین کودکان می توانند درآینده ای نه 
چندان دور باعث آســیب به امنیت و مسائل توسعه ای کشور 
شــوند که به مراتب هزینه های افزونتری را به کشور تحمیل 

مسئولان در گفت و گو با قدس بیان کردند

تکذیب صدور شناسنامه برای کودکان فاقد تابعیت ایرانی

یک مسئول خبر دادتصمیم تازه برای محدود کردن خبرنگارانرئیس شورای شهر تهران مطرح کرد وزیر بهداشت اعلام کرد

 بیماری های غیر واگیر 
علت ۸۰ درصد مرگ ایرانی ها

هشدار درباره ایمنی 
ساختمان های بلندمرتبه

چُرت اعضای شورای شهر تهران 
دردسرساز شد!

ارائه ٢۰ خدمت الکترونیکی 
بیمه ای در تأمین اجتماعی

ایسنا: وزیر بهداشت با اشــاره به نظــر مثبت تیم ارزیاب 
ســازمان بهداشــت جهانی درباره اجرای طرح »ایراپن« در 
کشــور تأکید کرد: دولت دوازدهم برای ادامه طرح تحول 
و پوشــش بیشتر خدمات همگانی ســلامت متعهد است. 
دکتر سید حسن هاشمی در نشســت جمع بندی برنامه 
ادغام خدمات پیشگیری از بیماری های غیرواگیر با حضور 
ارزیابان سازمان بهداشت جهانی گفت: در حال حاضر تقریباً 
80 درصد علت مرگ ایرانیان به دلیل ابتلا به بیماری های 
غیرواگیر است و ما تلاش می کنیم این رقم را کاهش دهیم. 
در طول دولت یازدهم برای این برنامه طرحی سراسری به 
نام ایراپن پیش بینی و نمونه آزمایشــی آن را در چهار شهر 

اجرا کردیم.
وی همچنین اضافه کرد: تغییراتی که در ســطح معاونان 
وزارت بهداشت و دانشگاه های علوم پزشکی رخ داده و ادامه 

خواهد داشت نیز در جهت تأمین این هدف است.

مهر: محســن هاشمی گفت: هیچ قانونی نیست که بتواند 
ساختمان های بلندمرتبه را ملزم به تطبیق با آیین نامه های 
جدید بویژه آیین نامه آتش نشانی کند و باید در کمیسیون 
ســلامت یا معماری مصوبه ای داشته باشیم. رئیس شورای 
اســلامی شهر تهران پس از نطق پیش از دستور چهارمین 
جلســه شــورا، با تأکید بر این که اگر لازم اســت قانون و 
مصوبه ای داشته باشیم لازم است کمیسیون ها به این مهم 
بپردازند افزود: لازم اســت ساختمان های 6 طبقه یا بیشتر 
را ملــزم به تطبیق با آیین نامه های جدید کنیم تا دســت 
مجریان باز شود و از مالکان و هیئت مدیره خواستار اجرای 

قوانین شوند.
وی با یادآوری اینکه واحدهای بســیاری از ساختمان های 
ساخته شده فروخته و سرقفلی ها واگذار شده است، افزود: 
بســیاری از این ســاختمان ها خود را موظف به پرداخت 
هزینه های نگهداشت نمی دانند و این موضوع مشکل زا است.

فارس: هنوز چهار جلســه از شــورای پنجم نگذشته که 
مدعیان شــفافیت و اطلاع رسانی آزاد در جلسه سوم برای 
حضور خبرنگاران محدودیت ایجاد کردند و دیروز از هیئت 
رئیسه خواستار برخورد با عکاسان خبری حاضر در صحن 

شورای شهر شدند.
مجید فراهانی که به عنوان نماینده شورا در کمیته نظارت 
بر سفرهای خارجی شهرداری انتخاب شد، از شکار لحظه 
های عکاسان انتقاد کرد و گفت: من در این رابطه به هاشمی 
رئیس شورای شــهر نیز نامه نوشتم و اگر قرار است داخل 
صحن شکار لحظه ها شــود و با آن نمایندگان را زیر سؤال 
ببرند باید هیئت رئیسه پیگیری کند و تصمیم عاجل در این 
قضیه گرفته شود. اما مسجد جامعی از اهالی رسانه دفاع کرد 
و گفت: از زمانی که حضور رســانه ای در شورا پررنگ شد، 
پشتوانه رسانه ای برای مصوبات شورا ایجاد شد و رسانه ها 

حامیان اصلی شورا هستند. 

جامعه: معاون فنــی و درآمد ســازمان تأمین اجتماعی 
گفت: ارائه خدمات غیرحضــوری از مهمترین راهبردهای 
این سازمان است و ســازمان تأمین اجتماعی 20 خدمت 
را در بخش بیمه ای به بیمه شــدگان، مستمری بگیران و 

کارفرمایان به صورت الکترونیکی ارائه می کند.
محمد حسن زُدا، افزود: پرونده الکترونیک، تکمیل و بهبود 
سامانه اطلاع رسانی سوابق تأمین اجتماعی و ساخت پایگاه 
متمرکز سوابق، نامنویسی متمرکز کارگاه، تشکیل پرونده 
و اختصاص شــماره تأمین اجتماعی کارگاه SSN و ایجاد 
ســامانه جامع مشاغل ســخت و زیان آور از جمله اقدامات 
سازمان تأمین اجتماعی در جهت ارائه غیرحضوری خدمات 
است. وی اظهار داشت: از دیگر خدمات الکترونیک سازمان 
تأمین اجتماعی دربخش بیمه ای می توان به اجرای فاز دوم 
طرح نام نویسی متمرکز مخاطبان سازمان و بهره برداری از 

شماره تأمین اجتماعی SSN اشاره کرد.

*خسرو معتضد
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